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فرمانده منطقه دوم نیروی دریایی امام حسن مجتبی )ع( سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی گفت: شناور حامل ۲ میلیون لیتر گازوئیل قاچاق در 
آب های استان بوشهر توقیف شد. سردار حیدر هنریان مجرد با اشاره به 
اشراف کامل و رصد اطلاعاتی دریادلان منطقه دوم نیروی دریایی سپاه 
در خلیج فارس اظهار داشت: در راستای مقابله با قاچاق سوخت اقدامات 

خوبی صورت گرفته و شاهد کشفیات گسترده ای هستیم ...

روزنــامـه مــردم اســتان بـوشــهــر
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دکتر  رضا  معتمد 
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دوشنبـه 9 بهمن ماه 1402/ 29 ژانــویه 2024 / 17 رجـب 1445/سال شانزدهــم/ شمــاره 2415 / 7000 تومان/ 8 صفحـــه 

»آگهی فراخوان شناسایی
 تأمین کنندگان لیفتراک به شماره 1402-20 «

فرمانده منطقه دوم نیروی دریایی سپاه:

شناور حامل ۲ میلیون لیتر گازوئیل قاچاق 

در آب های بوشهر توقیف شد

مقوله ته لنجی از مقوله کولبری جدا شود

معاون استاندار بوشهر:

اشتغال از مهمترین مطالبات مردم استان بوشهر است
استاندار  بوشهر: 

خط کشتیرانی بندر کنگان - دمام 
عربستان راه اندازی می شود

نگاهی به یک بخشنامه جدید؛

آیا »تجمیع و انتقال سوابق بیمه ای« 
آسان می شود؟

استاندار بوشهر گفت: خط مستقیم کشتیرانی بین بنادر کنگان این استان و دمام 

به عنوان دروازه تجاری جمهوری اسلامی ایران و کشور عربستان راه اندازی می 

شود. " احمد محمدی زاده " شنبه شب در نشست با نخبگان شهرستان کنگان 

اظهار کرد: در سفر دیماه امسال "مهدی صفری" معاون دیپلماسی اقتصادی 

وزیر امور خارجه به استان بوشهر در خصوص استفاده از ظرفیت های بنادر این 

استان برای تقویت روابط تجاری ایران و  ....

بخشنامه ای که دوم بهمن ماه از سوی هیات وزیران ابلاغ شده، می تواند از 

دغدغه های انتقال سوابق بیمه ای بکاهد؛ این بخشنامه با واگذاری مسئولیت 

به روزرسانی وجوه بیمه ای به صندوق بیمه گر مبدا، بار پرداخت را از دوش 

صندوق های  بین  بیمه ای  سوابق  »انتقال  است.   برداشته  بیمه شده  فرد 

بازنشستگی مختلف« یک ضرورت است؛ یک فرد شاغل در بخش خصوصی 

و بیمه شده ی سازمان تامین اجتماعی را در نظر بگیرید که بعد از گذشت چند 

سال، موفق شده در یکی از آزمون های استخدامی دولت قبول شود، او در اثر 

این موفقیت، به استخدام یک نهاد دولتی درمی آید ....

پاسداشت کدام 
زبان فارسی؟

علی بهشتیان سرمربی شهریار بوشهر:

قهرمانی در سال اول 
حضور ارزشمند است 

رییس شورای شهر بوشهر 

خبر داد؛

اجرای نهضت 
مسکن ملی 
در بافت های 

فرسوده

فرماندار دشتی:

۲۰۰ پروژه عمرانی 

و اقتصادی دهه 

فجر در دشتی 

افتتاح 

و اجرا می شود

روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پتروشیمی جم پیلن )سهامی عام(

 شركت پتروشیمی جم پیلن )سهامی عام( در نظر دارد نسبت به خرید تعداد 10 دستگاه لیفتراک به شرح ذیل که 

همگی مناسب آب و هوای گرم و شرجی و خاص منطقه عسلویه باشد از تأمین کنندگان دارای صلاحیت اقدام نماید. 

تعدادمشخصات کالا

لیفتراک 3 تن دیزلی مجهز به SIDE SHIFTER مدل دکل سه تیکه کانتینر رو با بالابری

 حداقل 4.5  متر )STAGE 3:MAST( طول شاخک 120 سانتی متر لاستیک توپر با کابین و کولردار
10

لذا از شرکت های متقاضی که توانایی تأمین لیفتراک را دارا می باشند دعوت می شود نامه اعلام آمادگی خود به 

همراه رزومه و مشخصات فنی لیفتراک هایی که قادر به تأمین آنها می باشند را به همراه شماره تماس )تلفن همراه( 

تا روز دوشنبه مورخ  1402/11/23 در تهران به نشانی شهرک قدس – بلوار فرحزادی – بلوار ایوانک - خیابان شجریان 

شمالی– جنب بانک تجارت – پلاک 5 – طبقه چهارم- واحد حراست  یا در عسلویه به نشانی پتروشیمی جم )الفین 

دهم( - شرکت پتروشیمی جم پیلن -  واحد حراست تحویل نمایند.

پس از بررسی و ارزیابی لازم از نظر توانایی، از تأمین کنندگان واجد شرایط و تأیید صلاحیت شده جهت دریافت 

اسناد مناقصه کتباً دعوت به عمل خواهد آمد.

تذکر 1: هزینه انتشار این آگهی بر عهده برنده نهایی مناقصه خواهد بود.

تذکر 2: شرکت پتروشیمی جم پیلن در قبول یا رد هر یک یا تمام پیشنهادها در هر مرحله از مناقصه بدون ذکر دلیل 

مختار می باشد.



 سال شانزدهم  شماره    2415 دوشنبه  9  بهمن ماه  21402

خبــر
خبــــرخبــــر

خبر

استاندار بوشهر گفت: خط مستقیم کشتیرانی بین بنادر کنگان 

این استان و دمام به عنوان دروازه تجاری جمهوری اسلامی 

ایران و کشور عربستان راه اندازی می شود.

به گزارش برنا؛ " احمد محمدی زاده " شنبه شب در نشست 

با نخبگان شهرستان کنگان اظهار کرد: در سفر دیماه امسال 

"مهدی صفری" معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه 

به استان بوشهر در خصوص استفاده از ظرفیت های بنادر این 

استان برای تقویت روابط تجاری ایران و کشورهای همسایه 

بندر کنگان  اندازی خط کشتیرانی  راه  از جمله  خلیج فارس 

- دمام تصمیمات خوبی اتخاذ شد. وی افزود: دمام یکی از 

مهمترین شهرهای عربستان سعودی در کنار خلیج فارس و 

از مهمترین بنادر این کشور است. محمدی زاده یادآور شد: 

هم اینک طرح های توسعه ای بندر و اسکله کنگان در مراحل 

پایانی قرار دارد. استاندار بوشهر اضافه کرد: با اتمام این طرح 

بزرگ عمرانی، شرایط برای پهلوگیری شناورهای با تناژ بالاتر و 

رونق بیشتر بندر کنگان فراهم می شود. وی ادامه داد: باتوجه 

به ظرفیت بالای کنگان در حوزه دریا ، توسعه اقتصاد دریامحور 

در این شهرستان مورد توجه و تاکید قرار دارد. محمدی زاده 

گفت: کنگان با توجه به حضور صنعت نفت ، گاز و پتروشیمی 

همچنین دارا بودن سواحل بکر و ظرفیت های صنعتی ، معدنی 

و کشاورزی، نیازمند توجه بیشتر برای توسعه و پیشرفت است.

وی بیان کرد: شهرک صنعتی کنگان ۴۴ هکتار وسعت دارد که 

قسمتی از زمین های این شهرک، به شرکت های دانش بنیان و 

فناور تخصیص می یابد تا از صنعت پشتیبانی کنند.

محمدی زاده گفت: همچنین با هدف تربیت نیروی ماهر در 

شهرستان کنگان هنرستان فنی با رشته های مورد نیاز صنعت 

بزودی وارد مرحله اجرایی می شود. استاندار بوشهر با تاکید بر 

اینکه حق آلایندگی هر منطقه، متعلق به همان منطقه است 

تصریح کرد: نظارت دقیقی بر پرداخت حق آلایندگی خواهیم 

داشت و اجازه انحراف در این زمینه را نمی دهیم.

رییس شورای اسلامی شهر بوشهر گفت: اجرای نهضت مسکن 

ملی در بافت های فرسوده دنبال می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، وحید نیک روش صبح یکشنبه در جمع 

خبرنگاران اظهار داشت: در مجمع مشورتی رؤسای شوراها 

بافت های  احیای  از  دولت  حمایت  مورد  در  پیشنهادهای 

فرسوده و تاریخی، استفاده از پنل های خورشیدی و توجه به 

هوشمند سازی شهرها ارائه شد.

از  مشهد  شهر  ساختمان های  از  تعدادی  کرد:  اضافه  وی 

پنل های خورشیدی برای تأمین انرژی استفاده کردند در این 

راستا پیشنهاد شد شهرداری ها می توانند از زمین هایی که دارند 

برای توسعه انرژی تجدید پذیر در قالب پنل های خورشیدی 

مجمع  عمران  و  توسعه  کمیسیون  کنند.رئیس  استفاده 

فرسوده  بافت های  در مورد  افزود:  رؤسای شوراها  مشورتی 

و تاریخی پیشنهاداتی مورد موافقت گرفت که سرمایه گذاری 

مشارکتی سه جانبه میان شهرداری-راه و شهرسازی و اهالی 

محلات به عنوان سهامدار انجام شود.

وی از تجدید نظر شورای عالی شهرسازی در موضوع تداخل 

بافت های  حریم  افزایش  و  تاریخی  بافت  با  بافت فرسوده 

تاریخی خبر داد و افزود: طبق ماده ۹ و تبصره ۲ ماده پنج 

تصویب نامه هیئت وزیران از وزارت کشور درخواست شود 

تکالیف دولت در احیای بافت های فرسوده انجام دهد.

بافت های  در  ملی  مسکن  نهضت  اجرای  افزود:  نیک روش 

فرسوده در استان هایی که ظرفیت دارند و در راستای احیا 

شهرسازی،  و  راه  ارگان های  فرسوده،  بافت های  نوسازی  و 

شهرداری و نظام مهندسی به طور همزمان مشارکت داشته 

باشند و به ترتیب هر کدام وظایف تملک و تفاهم ها، صدور 

پروانه ساختمانی و امورات خدماتی و در نهایت نظام مهندسی 

خدمات فنی را انجام دهند که مقرر شد این مصوبات به صحن 

اجلاس ارائه شود.

به  الکترونیک  شهر  یا  کمیته شهر هوشمند  تشکیل  بر  وی 

میزبانی شهرهای پیشتاز در این حوزه تاکید و اظهار کرد: مکلف 

شدن اصناف برای ارائه خدمات هوشمند به مردم و همچنین 

زمینه  در  فناوری  و  علم  پارک های  ظرفیت های  به  توجه  با 

با تفاهمی که صورت می گیرد  هوشمندسازی پیشنهاد شد 

هوشمندسازی یک محله در هر شهر را به صورت آزمایشی 

انجام دهند.

برنامه هفتم  در  بوشهر گفت: مقرر شد  رئیس شورای شهر 

توسعه نسبت به شناسایی و انتقال تصدی های قابل واگذاری 

به شهرداری با رویکرد مدیریت یکپارچه شهری اقدام شود و در 

این زمینه پیشنهاد می شود مجموعه های راهور، آبفا و برق با 

رویکرد برنامه ریزی، تصمیم سازی و اقدام هماهنگ به موقع، 

به مدیریت شهری الحاق شود.

استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 

سرمایه  با  کنگان  بندر  اسکله  گفت:  بوشهر 

گذاری ۲هزارو ۸۰۰ میلیارد ریال توسط سازمان 

بنادر و دریانوردی اجرایی شده که دهه فجر 

امسال به بهره برداری می رسد." علی باستین " 

اظهار کرد: فاز نخست طرح توسعه بندر کنگان 

شامل بازوی اصلی به طول یک هزار و ٣٢۵ متر 

و بازوی فرعی به طول ۴۴٠ متر از نوع دایک 

سنگی است. وی افزود: با اتمام طرح توسعه 

مساحت حوضچه بندر کنگان با افزایش پنج 

برابری به ۳۶ هکتار و عمق حوضچه از چهار 

به هفت متر افزایش می  یابد.معاون هماهنگی 

داد:  ادامه  بوشهر  استانداری  اقتصادی  امور 

قابلیت ورود و تخلیه شناورهای فلزی تا ظرفیت 

سه هزار تن از دیگر مزیت های قابل توجه طرح 

توسعه بندر کنگان است.باستین تصریح کرد: 

در قالب طرح توسعه کنگان سه پست اسکله 

رمپ ویژه پهلوگیری شناور فلزی لندینگ کرافت 

اجرا شده که مزیت مهم آن تفکیک حوضچه 

شناورهای سفاری از صیادی است.وی یادآور 

شد: با تفکیک حوضچه ها علاوه بر امکان پارک 

ایمن و مطمئن برای شناورهای سنتی، ظرفیت 

حوضچه تجاری توسعه و قدرت مانور شناورها 

متردد در بندر کنگان به میزان قابل توجهی 

افزایش پیدا می  کند.باستین گفت: باتوجه به 

اینکه راه اندازی خط مستقیم کشتیرانی بنادر 

کنگان - دمام عربستان سعودی در دستور کار 

است طرح توسعه بندر کنگان باعث تقویت 

و رونق تجارت خواهد شد. معاون هماهنگی 

امور اقتصادی استانداری بوشهر افزود: معدن، 

گردشگری ساحلی، کشاورزی، صنعت و آبزی 

کنگان  اقتصادی  از مزیت های مهم  پروری 

گردشگری  طرح  کرد:  تصریح  وی  است. 

دریایی کنگان با سرمایه گذاری یکهزار میلیارد 

گردشکری  در  تحولی  و  شده  اجرایی  ریال 

ایجاد می کند.

اعلام آمادگی بیش از ۲ هزار 

کارآفرین برای کمک به اشتغال 

معتادین بهبودیافته

کشور  زندگی  یاریگران  خیرین  مجمع  مدیرعامل 

گفت: ۲ هزار و ۶۰۰ کارآفرین از سراسر کشور برای 

کمک به اشتغال معتادین بهبودیافته با این سازمان 

مردم نهاد اعلام آمادگی کرده اند که افراد متناسب با 

حرفه هایشان معرفی می شوند.

در  یکشنبه  روز  حمزه زاده  ایرنا، حسن  گزارش  به 

نشست مجمع عمومی و انتخابات هیات امنا و 

هیات مدیره مجمع خیرین یاریگران زندگی بوشهر 

اظهار کرد: خیرین و کارآفرینان به میدان آمده اند 

تا با یک عزم جدی به مبارزه با این پدیده شوم 

جامعه  به  معتادان  بازگشت  افزود:  وی  بپردازند. 

همه  مشارکت  و  تلاش  نیازمند  سالم،  زندگی  و 

بخش های جامعه است.مدیرعامل مجمع خیرین 

یاریگران زندگی کشور تصریح کرد: هر جا مردم و 

مصائب  و  مشکلات  آمده اند،  میدان  به  خیرین 

جامعه از پیش رو برداشته  و موفق عمل کرده اند.

حمزه زاده بیان کرد: همجواری با خلیج فارس و مرز 

دریایی به طول بیش از ۷۰۰ کیلومتر، این استان 

که  کرده  کشور  بزرگ  اقتصاد  سومین  به  مبدل  را 

ترکیبی از اقتصادهای بزرگ و متنوع مانند نفت و 

گاز، پتروشیمی و ظرفیت های متعدد دیگر از جمله 

است.  دریانوردی  و  شیلات  بوشهر،  اتمی  نیروگاه 

وی ادامه داد: با این ویژگی ها استان بوشهر رتبه اول 

درآمد سرانه را در کشور به خود اختصاص داده که 

در کنار مشارکت خیرین و نیکوکاران فعال، نگاه ما به 

بوشهر نگاه به یک استان معین است که می تواند به 

استان های کم برخوردار خدمت رسانی کند. مدیرعامل 

مجمع خیرین یاریگران زندگی کشور بیان کرد: مجمع 

خیرین یاریگران زندگی در سال گذشته تأسیس شده 

و تاکنون در ۲۷ استان شعبه های خود را فعال کرده 

است.حمزه زاده یادآور شد: تلاش می کنیم با کمک 

خیران و کارآفرینان، زمینه اشتغال برای معتادان بهبود 

یافته و مسیر بازگشت مجدد به زندگی سالم را فراهم 

کنیم.در این نشست، یدالله کاشف، حسین حیدری، 

خلیفه، مصطفی  رقیه  فقیهی،  احمد  غفاری،  ابوذر 

نصیری و صادق فرخی به عنوان اعضای اصلی هیات 

مدیره و ابراهیم کمالی به عنوان بازرس اصلی مجمع 

خیرین یاریگران زندگی استان بوشهر انتخاب شدند 

همچنین حسین حیدری، یدالله کاشف، احمد فقیهی 

و رقیه خلیفه به ترتیب به  عنوان مدیرعامل، رئیس 

این مجمع  و خزانه دار  رئیس  نایب  مدیره،  هیات 

تعیین شدند.

............................................................................

دستگاه قضایی با قاتل سرباز 

مدافع امنیت بوشهر قاطعانه 

برخورد کند

استاندار بوشهر گفت: از دستگاه قضایی استان انتظار 

می رود در کوتاه ترین زمان ممکن با عاملان شهادت 

کند.   قاطع  برخورد  بوشهر  در  امنیت  مدافع  سرباز 

احمد محمدی زاده روز یکشنبه در دیدار با خانواده 

سرباز شهید مدافع امنیت »حسین حیدری لقب« در 

روستای عالی حسینی شهرستان تنگستان اظهار کرد: 

در زمانی که سارقان اقدام به زورگیری در پارک ساحلی 

بوشهر کرده بودند یک سرباز انقلابی و فداکار درحالی 

با  بود و هیچ مسئولیتی نداشت  که در مرخصی 

دیدن این اقدام سارقان، به دفاع از خانواده مورد 

نظر اقدام کرد و در مقابل سارقان قاطعانه ایستاد و 

به شهادت رسید.

وی بیان کرد: این سرباز انقلابی و ایثارگر در دفاع 

از حقوق مردم جان خود را فدا کرد و بدون تردید 

خانواده  شده  تربیت  که  شهید  این  خون  حاصل 

را  جامعه  اقتدار  و  امنیت  است  متدین  و  مومن 

پایدارتر می کند.استاندار بوشهر با تاکید بر برخورد 

ناهنجاری ها  و  ناامنی  اقدامات  اینگونه  با  قاطع 

ناامنی دست  اقدامات  به  تصریح کرد: کسانی که 

می زنند دستگاه های امنیتی انتظامی با آنان برخورد 

قاطع می کنند. محمدی زاده افزود: پس از شهادت 

لقب،  حیدری  حسین  شهید  امنیت  مدافع  سرباز 

زمان  کوتاه ترین  در  بوشهر  استان  انتظامی  نیروی 

عاملان این حادثه را دستگیر کردند که این اقدام 

کرد:  بیان  است.وی  قدرانی  پلیس شایسته  فوری 

مردم استان بوشهر در عرصه  دفاع از امنیت، انقلاب، 

جایگاه  از  صحنه  در  حضور  و  اسلامی  ارزش های 

شهید  پیکر  تشییع  در  و  هستند  برخوردار  بالایی 

شجاع امنیت حسین حیدری لقب حضور باشکوه 

خواهند داشت. فرمانده  انتظامی استان بوشهر نیز 

گفت: مراسم بدرقه و تشییع شهید شجاع امنیت 

»حسین حیدری لقب« دوشنبه ۹ بهمن ماه ساعت 

بسیج  راه  سه  تا  بوشهر  مصلای  جلوی  از  صبح   ۱۰

کرد:  اضافه  سوسنی  حیدر  سردار  می شود.  برگزار 

مراسم تشییع پیکر مطهر شهید ساعت ۱۴:۳۰ دقیقه 

روز دوشنبه در گلزار شهدای روستای عالی حسینی 

شهرستان تنگستان برگزار خواهد شد. وی از مردم 

شهیدپرور استان بوشهر برای شرکت در این مراسم 

دعوت کرد.

تدوین طرح های اقتصاد دریامحور در جنوب استان بوشهر
فرماندار شهرستان دیر از تدوین طرح های اقتصاد دریامحور در نقاط شهری و روستایی جنوب 
استان بوشهر خبر داد و گفت: با تمهیدات فراهم شده به زودی اراضی ساحلی شهرستان دیر 

برای پرورش آبزیان در اختیار مردم بومی این شهرستان قرار می گیرد. 

خبــــر

خبــــر

خبــــر

فرمانده منطقه دوم نیروی دریایی سپاه:

شناور حامل ۲ میلیون لیتر 

گازوئیل قاچاق در آب های 
بوشهر توقیف شد

امام حسن  نیروی دریایی  فرمانده منطقه دوم 

مجتبی )ع( سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: 

در  قاچاق  گازوئیل  لیتر  میلیون  شناور حامل ۲ 

آب های استان بوشهر توقیف شد.

سردار حیدر هنریان مجرد در گفت وگو با خبرنگار 

اطلاعاتی  و رصد  کامل  اشراف  به  اشاره  با  مهر 

دریادلان منطقه دوم نیروی دریایی سپاه در خلیج 

فارس اظهار داشت: در راستای مقابله با قاچاق 

اقدامات خوبی صورت گرفته و شاهد  سوخت 

کشفیات گسترده ای هستیم.

وی اضافه کرد: بامداد امروز یک شناور خارجی 

 ۲ دارای  که  اقیانوسیه  از  کشور  یک  پرچم  با 

میلیون لیتر سوخت گازوئیل قاچاق بود، پس از 

دریافت حکم قضائی توقیف شد.فرمانده منطقه 

دوم نیروی دریایی امام حسن مجتبی )ع( سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به توقیف این 

بیان کرد: ۱۴  شناور در ۶۰ مایلی ساحل بوشهر 

خدمه خارجی این شناور نیز که از ۲ کشور آسیایی 

تحویل  به  اشاره  با  شدند.وی  دستگیر  بودند 

کارکنان این شناور به مراجع قضائی بیان کرد: 

با حکم قانون سوخت قاچاق در حال تحویل 

به شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 

نفتی است.

سردار هنریان مجرد بیان کرد: این شناور از زمان 

سوخت گیری رصد شده بود و پس از ورود به 

دریایی  نیروی  دوم  منطقه  عملیات  محدوده 

سپاه توقیف شد.

.....................................................................
فرماندار دشتی:

۲۰۰ پروژه عمرانی و اقتصادی 

دهه فجر در دشتی افتتاح 

و اجرا می شود

 

فرماندار دشتی گفت: بیش از ۲۰۰ پروژه عمرانی 

شهرستان  سطح  در  فجر  دهه  در  اقتصادی  و 

افتتاح و یا عملیات اجرایی آنها آغاز می شود. علی 

بحرانی ظهر یکشنبه در نشست ستاد دهه فجر 

شهرستان دشتی اظهار داشت: ۱۲ بهمن در تاریخ 

انقلاب همیشه ماندگار است و در همین راستا 

باید برنامه های متنوعی در این زمینه برگزار شود.

فرماندار دشتی افزود: دشمن تلاش دارد فلسفه 

حضور مردم در بهمن ماه را کمرنگ جلوه دهد.

ظرفیت ها  همه  از  کرد:  نشان  خاطر  بحرانی 

جهت برگزاری هر چه باشکوه تر برنامه ها استفاده 

 ۲۰۰ از  بیش  گفت:  دشتی  فرماندار  می شود. 

پروژه عمرانی و اقتصادی در دهه فجر در سطح 

شهرستان افتتاح و یا عملیات اجرایی آنها آغاز 

می شود. وی ادامه داد: برای اجرای این پروژه های 

بالغ بر ۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار هزینه می شود.

استاندار  بوشهر: 

خط کشتیرانی بندر کنگان - دمام عربستان راه اندازی می شود

رییس شورای شهر بوشهر خبر داد؛

اجرای نهضت مسکن ملی در بافت های فرسوده

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر :

اسکله " کنگان " بوشهر آماده بهره برداری شد

معاون استاندار بوشهر:

اشتغال از مهمترین مطالبات مردم استان بوشهر است
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر گفت: 

اشتغال از مهمترین مطالبات مردم استان بوشهر است که 

در نشست های مردمی مطرح می شود.

 اکبر پورات صبح یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 

در میز خدمت شهرستان کنگان همراه با کاروان خدمت 

مسئولان به این شهرستان با ۲۴۰ نفر از مردم این شهرستان 

دیدار چهره به چهره انجام شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر اظهار 

داشت: در این سفر با ۲۴۰ نفر از شهروندان کنگانی ملاقات 

چهره به چهره انجام و به درخواست های آنان پاسخ و 

دستورات لازم داده شد.

وی افزود: در این دیدار تعداد ۱۵ وام ۱۵۰ میلیون ریالی 

به خانواده های کم بضاعت تخصیص یافت و همچنین 

مبلغ ۵۲۰ میلیون ریال مساعدت مالی بلاعوض به افراد 

 ۲۰۰ مبلغ  کرد:  عنوان  یافت.پورات  اختصاص  نیازمند 

افراد  درمانی  کمک  و  درمانی  فاکتورهای  ریال  میلیون 

محروم توسط هلال احمر استان تقبل هزینه شد.معاون 

با اشاره به  سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 

اینکه مبلغ یک میلیارد و ۱۴۵ میلیون تومان تسهیلات در 

حوزه اشتغال، وام کارگشایی و ضروری در این دیدارها به 

افراد تخصیص یافت، تصریح کرد: از این تسهیلات مبلغ 

۲۹۵ میلیون تومان توسط کمیته امداد، ۳۰۰ میلیون تومان 

بهزیستی، ۳۰۰ میلیون تومان اداره کل کار و رفاه اجتماعی، 

۱۵۰ میلیون تومان بانک ملت و ۱۰۰ میلیون تومان پست 

بانک اختصاص داده شد.وی یادآور شد: در این دیدارها 

مهم ترین موضوعات متقاضیان در حوزه تسهیلات بانکی، 

بنیاد  و  ایثارگران  هادی، مشکلات  اجرای طرح  اشتغال، 

شهید، منابع طبیعی، ثبت و اسناد و اداره کل ورزش و 

جوانان بود.

در پایان با حضور معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استان 

بوشهر، شکایات مردم نسبت به ادارات شهرستان کنگان 

بررسی و دستورات لازم انجام شد.
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بخشنامه ای که دوم بهمن ماه از سوی هیات وزیران ابلاغ 

شده، می تواند از دغدغه های انتقال سوابق بیمه ای بکاهد؛ 

وجوه  به روزرسانی  مسئولیت  واگذاری  با  بخشنامه  این 

بیمه ای به صندوق بیمه گر مبدا، بار پرداخت را از دوش فرد 

بیمه شده برداشته است.

بین  بیمه ای  سوابق  »انتقال  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 

صندوق های بازنشستگی مختلف« یک ضرورت است؛ یک 

فرد شاغل در بخش خصوصی و بیمه شده ی سازمان تامین 

اجتماعی را در نظر بگیرید که بعد از گذشت چند سال، موفق 

شده در یکی از آزمون های استخدامی دولت قبول شود، او 

در اثر این موفقیت، به استخدام یک نهاد دولتی درمی آید 

و لاجرم بیمه شده ی صندوق بازنشستگی کشوری محسوب 

می شود؛ بعد از انتقال شغل، بایستی سوابق بیمه ای این 

فرد نیز به صندوق بیمه گرِ مقصد منتقل شود؛ نباید سابقه 

بیمه ای آن چند سال اشتغال فرد در بخش خصوصی از بین 

رفته و در لابلای بوروکراسی نظام تامین اجتماعی کشور تلف 

شود. تا پیش از این، انتقال سوابق بیمه ای ممکن بود اما به 

سختی بسیار؛ فردی که بیست سال پیش، پنج سال بیمه 

شده یک صندوق بوده و آن زمان هر ماه حق بیمه ی خود 

را به نرخ روز به آن صنوق واریز کرده، در زمان انتقال باید 

مبلغ مابه التفاوت به روزرسانیِ حق بیمه ی آن  سال ها را خود 

به صندوق مقصد واگذار می کرد؛ مبلغ ناشی از به روزرسانی 

وجوه بیمه، معمولًا رقم قابل توجهی بود و ناتوانی و عدم 

استطاعت مالیِ بیمه شده موجب می شد که نتواند سوابق 

بیمه ای خود را انتقال دهد؛ بیمه شده از ترس مبلغ کلانی 

که باید برای انتقال بپردازد، از آن چند سال سوابق بیمه ایِ 

بیست سال گذشته ی خود ناچاراً چشم می پوشید.

حالا به نظر می رسد بخشنامه ای که دوم بهمن ماه از سوی 

انتقال  دغدغه های  از  ابلاغ شده، می تواند  وزیران  هیات 

سوابق بیمه ای بکاهد؛ این بخشنامه با واگذاری مسئولیت 

بار  مبدا،  بیمه گر  صندوق  به  بیمه ای  وجوه  به روزرسانی 

پرداخت را از دوش فرد بیمه شده برداشته است.

نگاهی به بخشنامه جدید
شماره  پیشنهاد  به   ۲۷/۱۰/۱۴۰۲ جلسه  در  وزیران  هیئت 

۲۲۲۵۱۹ مورخ ۱۲/۶/۱۴۰۲ وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

و به استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی و ماده 

)۸( قانون نقل و انتقال سوابق بیمه یا کسور بازنشستگی 

بیمه ای  سوابق  تجمیع  و  بازنشستگی  صندوق های  بین 

اشخاص مصوب ۱۴۰۲، آیین نامه اجرایی قانون یادشده را 

تحت عنوانِ »آیین نامه اجرایی قانون نقل و انتقال سوابق 

بیمه یا کسور بازنشستگی بین صندوق های بازنشستگی و 

تجمیع سوابق بیمه ای اشخاص« تصویب کردند.

این آیین نامه چندین ماده دارد که مواد ابتدایی آن، به 

تعریف اصطلاحات و شرایط انتقال و تجمیع سوابقِ بیمه ای 

اختصاص دارد؛ در ماده ۴ آن، شرایط همپوشانی سوابق 

بیمه ای تشریح شده: »در مواردی که سوابق بیمه پردازی 

بیمه شده، در دو صندوق بازنشستگی با یکدیگر هم پوشانی 

درخواست  مطابق  سابقه  پذیرش  ملاک  باشد،  داشته 

متقاضی می باشد«.

اما ماده ۸ که مهم ترین بند این آیین نامه است به »نحوه 

محاسبه و به روز رسانی وجوه حق بیمه یا کسور بازنشستگی 

از صندوق بازنشستگی مبدأ به صندوق بازنشستگی مقصد« 

اختصاص دارد که در آن آمده به روز رسانی وجوه بیمه به 

نرخ اوراق مشارکت و به این شکل انجام می شود: »اصل 

مبلغ حق بیمه قابل انتقال در هر سال ضرب در آخرین نرخ 

سود اوراق مشارکت یک ساله اعلامی از سوی بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران در تاریخ ثبت درخواست متقاضی 

ضرب در تعداد سالهای نگهداشت حق بیمه در صندوق 

)مبدأ به علاوه اصل حق بیمه قابل انتقال(.«

مبلغِ  این  پرداخت  وظیفه ی  ماده،  این  یک  تبصره 

به روزرسانی را برعهده ی صندوق بیمه گر مبدا گذاشته است: 

»پس از محاسبه و به روزرسانی وجوه حق بیمه در هر سال، 

جمع وجوه به روزرسانی شده سنوات قابل انتقال توسط 

صندوق بازنشستگی مبدأ به صندوق بازنشستگی مقصد 

پرداخت می شود.«

بنابراین بیمه شده دیگر هیچ وظیفه ای در مورد پرداختِ 

مبلغ ناشی از به روزرسانی وجوه بیمه ای که ده یا بیست 

سال پیش واریز کرده برعهده ندارد و پرداخت این مبلغ 

براساس این بند، برعهده صندوق مبدا است. براساس بند ۳ 

ماده ۱۰ این آیین نامه، وظیفه بیمه شده تنها پرداختِ »مابه 

التفاوت متعلقه براساس ماده )۴( قانون« یا همان مبلغ 

پرداختِ  امکان  مابه التفاوتِ همپوشانی ست که ماده ۱۲ 

قسطی این مبلغ را مسیر کرده است: »مابه التفاوت متعلقه 

به طور یکجا ظرف سه ماه و یا به صورت اقساطی از تاریخ 

ابلاغ به بیمه شده از او وصول می شود و پس از واریز نقدی 

یا پرداخت تمام اقساط، سوابق بیمه ای مربوط به آن در 

سوابق بیمه پردازی بیمه شده در صندوق بازنشستگی مقصد 

اعمال می شود.«

مزایای آیین نامه
علیرضا حیدری، کارشناس رفاه و تامین اجتماعی، در ارتباط 

با آیین نامه جدید و نقل و انتقال سوابق بیمه ای به ایلنا 

می گوید: به روزرسانی وجوه بیمه و پرداخت آن، بایستی 

برعهده نظام بیمه ای کشور باشد و نباید بیمه شده وظیفه ی 

پرداخت این مبلغ را برعهده داشته باشد؛ با آیین نامه جدید 

این امیدواری وجود دارد که بار پرداخت از دوش بیمه شده 

برداشته و انتقال سوابق بیمه ای تسهیل شود.

از این بیمه شدگان به خاطر مبلغ  به گفته وی، تا پیش 

سنگین مابه التفاوت که خود شخصاً باید به صندوق مقصد 

سوابق  انتقال  درخواست  ثبت  از  معمولًا  می پرداختند، 

بیمه ای انصراف می دادند ولی حالا انتظار می رود کار ساده 

شده و سابقه بیمه ای نیروی انسانی از بین نرود.

حیدری تاکید کرد: در یک نظام تامین اجتماعی یکپارچه 

و چندلایه، بوروکراسی انتقال و تجمیع سوابق در لایه ی 

بیمه ای به حداقل یا صفر می رسد؛ گناه بیمه شده نیست 

که ارزش ریالی وجوه بیمه در طی سال ها تنزل کرده و نکته 

اینجاست که مبالغ حق بیمه در تمام این سال ها در اختیار 

صندوق مبدا بوده؛ این صندوق باید با روش هایی مانند 

سرمایه گذاری، ارزش ریالی وجوه بیمه ای را حفظ می کرد.

برقراری »مستمری جمع«
برقراریِ  امکان  آیین نامه جدید،  این  نکات  از  دیگر  یکی 

اسمعیلی  »سمیرا  ماه،  دی  که ۲۸  است  جمع  مستمری 

وزارت  اجتماعی  بیمه های  دفتر  سرپرست  شهمیرزادی« 

است:  گفته  رابطه  این  در  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون، 

موضوع پرداخت مستمری جمع برای اولین بار در کشور 

اجرایی خواهد شد به طوری که افرادی که سابقه بیمه پردازی 

در صندوق های مختلف دارند، می توانند از هر صندوق به 

نسبت سابقه بیمه پردازی مستمری دریافت کنند.

قانون   )۲( ماده  آیین نامه می گوید: »مشمولان  ماده ۱۵ 

و سایر بیمه شدگانی که تمایل به نقل و انتقال سوابق 

ندارند  آیین نامه  این  و  قانون  احکام  با  مطابق  بیمه ای 

می توانند با رعایت احکام مندرج در ماده )۶( قانون و مفاد 

این آیین نامه درخواست برقراری مستمری جمع نمایند.« 

به این ترتیب، بیمه شده ای که به سن بازنشستگی رسیده 

و سوابق بیمه ای او در دو صندوق مجزا است و در عین 

حال، تمایلی به انتقال ندارد می تواند به نسبت سنوات 

برخوردار  جمع  مستمری  از  صندوق،  هر  در  بیمه پردازی 

شود؛ ماده ۲۳ این آیین نامه، نحوه ی محاسبه ی »میزان 

مستمری ماهانه قابل پرداخت در هر یک از صندوق های 

را  بیمه«  حق  پرداخت  سنوات  نسبت  به  بازنشستگی 

مشخص کرده است.

به این ترتیب، با آیین نامه جدید، در صورتی که توسط 

طابق النعل  و  شود  اجرا  کشور  بازنشستگی  صندوق های 

بالنعل به آن تمکین کنند، بیمه شدگان از شر بوروکراسی 

سخت و نفسگیر نقل و انتقال و برقراری مستمری تقسیمی 

تامین  نظام  اگر  اما  می شوند؛  راحت  صندوق ها  میان 

اجتماعی چندلایه تا پیش از این برقرار و راه اندازی شده 

بود، امروز نقل و انتقال در لایه ی بیمه ایِ این نظام بسیار 

ساده تر از اینها بود.

شد،  تمام  که  جنگ    - عسلویه  پیام   | منصوری  نیلوفر 

واردات کالاهای ته لنجی با زندگی بسیاری از بندرنشینان 

استان بوشهر گره خورد. ملوانان و مالکان شناورهای سنتی 

توانستند بدون دغدغه و با خاطری آسوده به ازای هر سفر 

دریایی مقدار محدودی کالا در حد و اندازه ته لنج بدون 

پرداخت عوارض گمرکی وارد و امرار معاش کنند و زندگی 

خود را بگذرانند. اما با گذشت زمان، کم کم تمام ناوگان 

سنتی کشور در این زمینه مشغول به فعالیت شدند. به 

مرور زمان قوانینی برای واردات و ورود کالای ته لنجی ایجاد 

این  از  اما مردمی که  به اصطلاح ساماندهی شد.  شد و 

طریق ارتزاق و امرار معاش می کردند با چالش جدی روبه 

رو شدند. علی باستین، معاون هماهنگی امور اقتصادی 

استاندار بوشهر در این زمینه می گوید که جلسات متعدد 

کارشناسی و مدیریتی در استان برگزار و دستورالعملی تهیه 

و تدوین و برای تصویب و ابلاغ به مراجع مربوطه ارسال 

شده است. به گفته او، یکی از پیشنهادات این کارگروه، 

احقاق حقوق مرزنشینان استان بوشهر است. 

به  دولت  هیات  و  جمهور  رئیس   ۱۴۰۰ مهر   ۱۶ سفر  در 

استان بوشهر که در ادامه سفرهای استانی دولت سیزدهم 

صورت گرفت یکی از اساسی ترین و مهمترین مشکلات 

ساماندهی  و  اساسی  بنادر حل  مردم  درخواست های  و 

تعداد  کاهش  بود.  ملوان  همراه  کالای  مشکل  اصولی 

سفرها و میزان و نوع کالای وارداتی از چالش های این 

که  معتقد هستند  کارشناسان  از  برخی  بود.  ساماندهی 

حجم بالای میزان واردات، تهدیدی برای تولید و فروش 

اجناس داخلی محسوب می شود؛ اما از دید برخی دیگر این 

موضوع یک فرصت است که می توان در شرایط بحرانی از 

آن استفاده کرد. به گفته معاون هماهنگی امور اقتصادی 

استاندار بوشهر؛ در سفر رئیس جمهور و هیأت دولت به 

استان بوشهر، موارد و درخواست¬های متعددی مطرح 

شد. اما یکی از موضوعات مطرح شده در این سفر، موضوع 

شیوه تجاری کالای همراه ملوان یا همان ته لنجی بود. 

این مسئول، با بیان اینکه در راستای اجرای دستور رئیس 

جمهور، جلسات متعدد کارشناسی و مدیریتی در استان 

گرفته شده می گوید: لایحه و دستورالعمل پیشنهادی در 

5 بند کلی تهیه و تدوین شده و برای تصویب و ابلاغ 

به مراجع مربوطه ارسال شده است. به گفته او، یکی از 

پیشنهادات این کارگروه، احقاق حقوق مرزنشینان استان 

بوشهر است. زیرا مقوله قانون مدیریت ته لنجی با قانون 

کولبری متفاوت است. آنگونه که این مسئول می گوید: 

زمینه  این  در  و  دارد  ماهوی  تفاوت  کولبری  با  ته لنجی 

سرمایه گذاری فراوانی کرده اند. باستین می افزاید: فعالیت 

ته لنجی منطبق بر رویکردهای کلان دولت مبنی بر توسعه 

و دریامحور و استفاده حداکثری از مزیت ها و ظرفیت های 

محلی و سنتی است. به همین جهت معتقدیم که باید 

مقوله ته لنجی از مقوله کولبری جدا شود.

به گفته معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر، 

این دستورالعمل پیشنهادی هم اکنون در مجلس در حال 

بررسی است و تاکنون 

در چند نوبت نیز اصلاحیه¬هایی بر آن اعمال شده است.

مطابق آخرین آمارها، در حال حاضر بیش از ٢٠٠٠ فروند 

در  تجاری  لنج¬های  همان  یا  سفاری  سنتی  شناورهای 

استان وجود دارد که از این تعداد 18٠٠ فروند فعال هستند. 

هر کدام از این لنج ها حدود 7 ملوان دارند یعنی در این 

مجموعه حدود 1٣ هزار ملوان آموزش دیده و دارای مدرک 

دریانوردی روی این لنج¬ها فعالیت می¬کنند و از طریق 

واردات کالای ته لنجی نان می خورند. بر همین اساس در 1٠ 

شهر و روستای بزرگ و کوچک استان رویه ته¬لنجی برقرار 

است و به تبع آن، بازار این بنادر به فراخور حجم و میزان 

فعالیت، رونق دارد و ایرانگردان و هموطنان را از اقصا نقاط 

کشور به خود جذب می¬کنند. البته این آمار تعداد همه 

فعالین این حوزه نیست چرا که بسیاری شغل های فرعی 

حول "کالای همراه ملوان" شکل گرفته است. به طور کلی اما 

ایجاد قانون و سازوکاری مشخص برای فعالیت اقتصادی، 

خواسته  امروز مرزنشینان است تا تضمینی بر امنیت شغلی 

استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون  باشد.  آنها 

بوشهر، ادامه می دهد: البته از یک نکته نباید غافل شد و آن 

اینکه با توجه به قانونی بودن جابه جایی کالاهای ته¬لنجی 

بازارهای  به  بنادر مشمول،  بازار  استان، سرریز  در سطح 

سایر نقاط استان تزریق شده و در اختیار شهروندان قرار 

می¬گیرد. مهمترین این شهرها، بوشهر است که با وجود 

عدم برخورداری از رویه ته¬لنجی، اما شاهد فروشگاه¬های 

متعددی هستیم که کالاهای ته¬لنجی عرضه می¬کنند.

او در پاسخ به این سوال که در حال حاضر چند قلم کالا 

و چه مقدار وزنی می تواند توسط این افراد وارد کشور 

شود، می گوید: همانطور که در قبل هم اشاره شد، هنوز 

آئین¬نامه جامع ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاری 

تصویب  به  ته-لنجی(  )واردات  ملوانی  طریق  از  مرزی 

نرسیده و ابلاغ نشده است. از این رو در این برهه زمانی 

مجوزهای سفر به صورت موردی صادر می¬شود. قوانین 

مترتب بر این سفرها نیز پیوسته تغییر می¬کند. در آخرین 

دستورالعمل ابلاغی مربوط به مجوز سفر لنج¬های تجاری، 

تعداد اقلام قابل ورود 8٠ ردیف گمرکی و میزان وزن مورد 

پذیرش گمرک، 75 تن به ازای هر سفر برای هر لنج در نظر 

گرفته شده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری بوشهر، در ادامه 

می افزاید: تجارت سنتی بنادر بزرگ و کوچک استان که به 

از گذشته  ته¬لنجی یا کالای همراه ملوان مشهور شده، 

در این مناطق وجود داشته و با توجه به قابلیت¬های 

این  است. پس  یافته  توسعه  و  ایجاد شده  منطقه¬ای 

حرفه¬ها از دو فاکتور مهم برخوردارند. به گفته باستین؛ اول 

اینکه دریامحور هستند و دوم اینکه بر اساس ظرفیت¬ها 

امکان  رو  این  از  و مزیت¬های محلی شکل گرفته¬اند. 

یافتن جایگزین مناسب برای این مشاغل وجود ندارد. با 

این وجود او معتقد است که، تمام این صحبت ها، نافی 

لزوم ساماندهی این شیوه تجاری نیست. اتفاقا استانداری 

بودن  قانونمدار  ضرورت  و  اهمیت  بر  همواره  بوشهر 

فعالیت¬های اقتصادی تأکید داشته و دارد. بنابراین باید 

ضمن استمرار فعالیت لنج¬ها و ایجاد آسودگی خاطر برای 

تداوم مشاغل مربوطه، نسبت به ساماندهی و قانونمندی 

آنها اقدام کرد.

به گفته این مسئول، مشخص است که تجارت ته¬لنجی 

علاوه بر نقش مهمی  که در ایجاد اشتغال پایدار استان 

دارد، موجب رونق گردشگری، تأمین و تنظیم بازار کالاهای 

می¬شود.  مرزی  مناطق  در  جمعیت  پایداری  و  اساسی 

هر کدام از این موارد در زمره اولویت-های برنامه¬ریزان 

مدیران ملی و محلی است.

گزارش

گزارش

خبــــر

اجرای ۱۱۷ پروژه در حوزه بهداشتی درمانی استان بوشهر
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی استان بوشهر از اجرای ۱۱۷ پروژه 
در حوزه بهداشتی درمانی در نقاط مختلف شهری و روستایی استان خبر داد و گفت: این 
طرح ها در مجموع بیش از ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

مقوله ته لنجی از مقوله کولبری جدا شود

عمل “تومورگلیوم مغزی” با 

موفقیت در بوشهر انجام شد

رییس مرکز آموزشی درمانی شهدای خلیج فارس بوشهر 

گفت: عمل جراحی تومور گلیوم مغزی بیمار خانم ۵۰ ساله 

در این بیمارستان با موفقیت انجام شد. زهرا السادات 

تومور  خانوادگی  سابقه  با  بیمار  کرد:  اظهار  جلالیان 

گلیوم مغزی که با شکایت ضعف اندام فوقانی راست 

و یک نوبت تشنج به این مرکز مراجعه کرده بود که 

پس از انجام و بررسی سی تی  اسکن مغزی برای قطعی 

شدن تشخیص، ام. آر. آی اسپکتروسکوپی مغز تجویز 

شد.وی افزود: نتیجه تائید کننده » تومور مغزی گلیوم« 

بود و بیمار کاندید جراحی این تومور در لوب پاریتال 

سمت چپ شد.جلالیان بیان کرد: گلیوم مغزی از انواع 

تومورهای اولیه مغز است که به چهار درجه، طبقه بندی 

می شود و طبقه های سه و چهار درجه بالای تومور 

نام گذاری می شود.رییس مرکز آموزشی درمانی شهدای 

پایین  درجه های  در  شد:  یادآور  بوشهر  خلیج فارس 

ریسک عمل جراحی به دلیل مشخص نبودن حدود 

تومور بسیار بالاتر است ولی سرعت تشخیص و جراحی 

در این نوع درجه ها به این دلیل که می تواند پیش آگهی 

و پاسخ به درمان را بهتر کند بسیار حایز اهمیت است.

جلالیان با اشاره به اینکه وضعیت این بیمار در درجه 

پایین تشخیص داده شد گفت: این عمل جراحی توسط 

پزشک جوان و ماهر ” دکتر فهیمه سمیعی ” متخصص 

جراحی مغز و اعصاب و ستون فقرات، با روش اپروچ 

میکروسکوپیک به مدت ۶ ساعت در بیمارستان شهدای 

خلیج فارس بوشهر انجام و تومور به صورت کامل تخلیه 

شد.وی بیان کرد: بیمار با حال عمومی خوب و هوشیاری 

کامل به مدت چهار روز در بخش آی. سی . یو جراحی 

بستری و تحت نظر بود و با هوشیاری کامل جهت ادامه 

سیر درمان ترخیص شد.

...............................................................

پایان اختلاف ملکی ۲ شاکی در دیدار 

مردمی مدیر کل ثبت

 اسناد و املاک استان بوشهر

اختلاف ملکی و صلح طرفین در دیدار مردمی مدیر کل 

ثبت اسناد و املاک استان بوشهر با بازدید میدانی از 

محل، بدون مراجعه به مرجع قضایی و تشکیل پرونده 

به سرانجام رسید و اسناد مالکیت جدید به نام آن ها 

صادر شد.

- با میانجیگری مدیرکل ثبت استان بوشهر فی مابین 

دو شاکی در رابطه با یک پلاک ثبتی در جلسه ملاقات 

مردمی و بازدید میدانی وی از ملک مورد نظر، اختلاف 

چندین ساله بر سر ملک مذکور با رضایت طرفین پایان 

یافت.  در این جلسه که در راستای تأکیدات رئیس قوه 

قضاییه و سیاست های سازمان ثبت به صورت هفتگی 

از سوی مدیر کل ثبت اسناد و املاک استان بوشهر 

برگزار می شود، طرفین این اختلاف ملکی که بر سر سند 

مالکیت شش دانگ یک قطعه زمین واقع در بخش 

۲ بوشهر صادر و تسلیم شد و سپس طی صورتجلسه 

تفکیکی به چند قطعه تفکیک و انتقال یافته و دارای 

با  بود،  اختلاف چندین ساله شده  و موجب  تداخل 

حضور محمدرضا بزرگمهر مدیر کل ثبت استان در محل و 

بررسی اختلاف، طرفین نسبت به وضعیت موجود محل 

رضایت داده و موضوع بدون مراجعه به مرجع قضایی و 

تشکیل پرونده به سرانجام رسید و اسناد مالکیت جدید 

به نام آن ها صادر شد.

نگاهی به یک بخشنامه جدید؛

آیا »تجمیع و انتقال سوابق بیمه ای« آسان می شود؟
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تخصیص ۲۳۴ میلیارد برای تجهیز مراکز و مراجع قضایی بوشهر/ ۴ هزار میلیارد 
اموال بلاتکلیف به فروش رفت

رئیس قوه قضاییه گفت: بالغ بر ۲۳۴ میلیارد تومان اعتبار به منظور تجهیز مراکز و مراجع قضایی استان 
بوشهر، در نظر گرفته شد که ظرف دو سال تخصیص یابد.  اقتصاد

آگهی 

خبر

خبر

مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان درباره نحوه 

تخصیص سهمیه آرد گفت: تراکنش های فروش نانوایان 

در سامانه ثبت و پردازش می شود و بر اساس آن، میزان 

اختصاص عادلانه آرد نانوایان تعیین می شود.

به گزارش ایسنا، موضوع تغییرات سهمیه آرد نانوایان با 

حضور مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان و 

رئیس کمیسیون بازرسی اتحادیه نانوایان سنتی بررسی شد.

محمد رسول نظافتی - مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی 

یارانه آرد و نان - در این جلسه با بیان اینکه تقریبا ۲۱ ماه 

از استقرار دستگاه های کارتخوان هوشمند در سراسر کشو  

می گذرد، تشریح کرد: حدود ۱۰ ماه هم است که از تغییر 

نظام تخصیص آرد یارانه ای به واحدهای خبازی عبور می کند، 

در این ۱۰ ماه فرآیندهایی را درنظر گرفتیم که به اطلاع نانواها 

و مردم عزیز که مواجهه دارند با این فرآیندها به اطلاع شان 

رسید.

وی با تأکید بر اینکه در این ۱۰ ماه نانوایی هم باید این 

موضوع را فرا می گرفتند، توضیح داد: چون این تخصیص 

سهمیه در هر ماه اتفاق می افتد، در هر دهه نانوایان عزیز 

خرید انجام می دهند.

نظافتی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، در 

پاسخ به این سوال که نانوایان کجا می توانند کارنامه  خود 

را به صورت شفاف دریافت کنند؟ تصریح کرد: در موضوع 

نیازهای پرحجم نان مثالی می توانیم مانند رستوران خوابگاه 

دانشجویی محل بگوییم، یا هر نیاز پرحجم نان دیگری که 

وجود دارد در کشور زیرساختش را فراهم کردیم و می توانند 

در سامانه ثبت نام بکنند، هر میزانی که مدنظر دارند که تهیه 

نان انجام بدهند را در آن سامانه ثبت می کنند، بعد از تایید 

می توانند از منوی مربوط، از منوی خرید کسب و کارها و 

نهادها خریدشان را انجام بدهند، بنابراین فرآیندها موجود 

است و این که عرض می کنیم هیچ محدودیتی وجود ندارد، 

درواقع هم به همین شکل است، یعنی ما در موضوع  فروش 

نان، محدودیتی نداریم. نکته قابل توجه این است که ما 

در پاسخ دهی به نیازهای موردی برای خرید حجم بالا، 

زیرساختی فراهم کردیم که حتی فرد قبل از انجام فرآیند ثبت 

نام به منظور این که بتواند نیازش را در لحظه تامین بکند، از 

منوی کسب و کار می تواند خریدش را در یک بازه ای انجام 

بدهد و هیچ محدودیتی هم در این زمینه نداریم.

افزود:  نان  آرد و  یارانه  اجرایی طرح هوشمندسازی  مدیر 

نیازهای موردی هیچ نیازی به تایید و توسط نهاد خاصی 

ندارد، موضوع بعدی در موضوع نمایش کارنامه نانوایان 

است که کارنامه های نانوایان به صورت منظم در بازه های 

۱۰ روزه یعنی بعد از شکل گیری آن سابقه داده ای در برنامه 

کاربردی نانوا، نانوایان عزیز می توانند کارنامه عملکردی شان، 

ریز سوابقشان، تعداد نان فروخته شده، مبالغ کمک هزینه ای 

که دریافت کردند.این مقام مسئول گفت: در موضوع کاهش 

سهمیه ما موضوع تخصیص سهمیه واحدهای خبازی به 

صورت هوشمند اتفاق می افتد، همانگونه که در گزارشات 

قبلی گفته شد نظرمردم، سوابق بازرسی، سوابق عملکردی 

آرد و نان استان در  نانوا و نظرهای میدانی کارگروه های 

موضوع تخصیص سهیمه واحدهای خباری موثر است، 

بنابراین در اینکه ما بگوییم دلیل کاهش یا افزایش سهمیه 

دقیقا به چه شکلی است را در سامانه به صورت عمده دلایل 

کاهش سهمیه نمایش می دهیم، ولی این که دلیل قطعی را 

بخواهیم در برنامه کاربردی به نانوا نمایش بدهیم، به خاطر 

این تعدد دلایل تخصیص سهمیه قاعدتا اتفاق نمی افتد.

نظافتی همچنین تصریح کرد: در خصوص تخصیص سهمیه 

شاخص هایی مدنظر قرار می گیرد و پرتکرارترین عناوین دلایل 

کاهش سهمیه در آن کارنامه قرار می گیرد. شاخصی که به آن 

استناد شده است شاخصی است که وضعیت را نسبت به 

نانوایی های اطراف نشان می دهد.  در موضوع سهمیه های 

واحدهای خبازی در کشور در حال حاضر حدود ۷۰ درصد 

واحدهای خبازی، سهمیه های آردشان یا افزایش یافته و یا 

ثابت مانده است یعنی قریب به ۳۰ درصد واحدهای خبازی 

دچار کاهش سهمیه شدند.  شاخص دیگری را هم اعلام 

کنم، حداکثر پنج درصد واحدهای خبازی ما در کشور در زمره 

واحدهای خبازی پر ریسک یا خیلی پر ریسک قرار می گیرند 

این یعنی در موضوع محاسبه عملکرد واحدهای خبازی اگر 

تخلفی تکرار شود، اگر نانوایی واحد نانوایی مصرانه بر یک 

فعالیت نامتعارف تاکید کند در دوره های بعد شاهد کاهش 

سهمیه و افت رتبه اعتباری هستیم.

به گفته مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان، 

۳۰ درصد نانوایان در سطح کشور سهمیه شان کم شده و ۷۰ 

درصد افزایش یافته با بدون تغییر است و می توان گفت 

بالای ۶۰ درصد این افراد سهمیه شان افزایش یافته است.

نظافتی: درباره موضوع تخصیص سهمیه فرآیند تشریح 

نان  فروش  موضوع  در  نانوا  عملکرد  که  این  از  بعد  کرد: 

یعنی تراکنش های فروش نان که در سامانه ثبت، در سوابق 

عملکردی نانوا درج می شود قبل از اصطلاح دوستان، آغاز 

بازگشایی سامانه، داده های یک ماهه عملکردی نانوایان به 

دلیل این که بالاخره روزهایی تعطیل است افت فروش دارند 

یا به دلایل شرایط آب و هوایی افت فروش دارند.  بنابراین 

به دلیل این که تاثیرات چشمگیری در موضوع تخصیص 

سهمیه نانوایی ها رخ ندهد بازه یک ماهه ای را مدنظر قرار 

دادیم و بعد از بررسی عملکرد و کنارگذاشتن تراکنش های 

غیرواقعی، سهمیه های تخصیص یافته به صورت هوشمند در 

اختیار کارگروه های آرد و نان استان قرار می گیرد تا کارگروه ها 

براساس آن دانش میدان و آن ضرورت هایی که در ملاحظات 

استانی خودشان مدنظر دارند در موضوع تامین پایدار نان 

استان، ویرایش هایی را در چارچوب قوانین انجام می دهند؛ 

ضوابطی که به آن ها ابلاغ شده و بعد از این ویرایش ها 

تخصیص سامانه اتفاق می افتد که این ویرایش ها که یک 

چارچوب و ضوابطی دارد در چارچوب مصوبات کارگروه های 

آرد و نان استان ها اتفاق می افتد و تخصیص های بی رویه 

در موضوع تخصیص  که  بنابراین شاخص هایی  نیست. 

آرد مورد ارزیابی قرار می گیرد نظر مردم، سوابق بازرسی و 

سوابق عملکردی نانوا در کارت خوان های هوشمند است و 

تراکنش های غیرواقعی بعد از پالایش.

وی درباره تراکنش های غیر واقعی اظهار کرد: تراکنش هایی 

که سامانه به صورت هوشمند تشخیص از گذشته رفتار نانوا 

و نانوایی های اطرافش تشخیص می دهد و کنار گذاشته 

می شود یعنی این را سامانه هوشمند به صورت هوشمند 

محاسبه می کند و پارامترهای متعددی را مدنظر دارد.

در ادامه مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان 

با اشاره به اینکه از زمان آغاز طرح میزانی برای صرفه جویی 

در زمینه عرضه آرد اعلام شد، تصریح کرد: در طرح هوشمند 

سازی از ابتدا حکمرانی مبتنی بر داده را پیاده سازی کردیم 

که بتوانیم مدلی را ارائه کنیم که به سراغ روش هایی مثل 

آزادسازی قیمت نان، سهمیه بندی نان در کشور نرویم و 

برکاتی هم داشت از جمله صرفه جویی که ما در تحلیل واقع 

بینانه خودمان برآوردمان حدود سه میلیون تن آرد در یک 

بازه حدود یکساله و نیمه است؛ یعنی از ابتدای شروع طرح و 

در یک تحلیل محافظه کارانه که اغلب تحلیل می کنند حدود 

یک و نیم میلیون تن آرد  در این طرح صرفه جویی شد، سه 

میلیون تن نگاه واقع بینانه و یک و نیم میلیون تن هم نگاه 

محافظه کارانه است.

نداریم که  را  ادعا  این  ما هیچ وقت  کرد:  تأکید  نظافتی 

هدررفت یا انحراف آرد یارانه ای به صفر رسیده، این عددی 

که اعلام کرد مجموع ۵۰۰۰ است و اگر یک ضرب و تقسیم 

انجام دهیم به یک عددی خواهیم رسید ولی هیچ وقت 

ادعا نکردیم که میزان انحراف آرد یارانه ای به صفر رسیده بلکه 

کاهش یافته، با گزارش هایی که به ما می رسید چند صدتن 

آرد یارانه ای انحراف داشت و از ۵۰۰۰ به چند دانه نان رسیدیم 

یعنی ملاک روایت هایی که دارد اتفاق می افتد و داریم به 

سمت صفر حرکت می کنیم.

وی که در یک گفت و گوی تلویزیونی صحبت می کرد 

در پایان گفت: در خصوص تخصیص سهمیه که دوستان 

بیان می کنند نانوا به منظور برگرداندن اصطلاحا سهمیه آرد 

خودش مراجعه می کند، به عنوان رویه جاری وجود ندارد 

یعنی نانوایی ها سهمیه واقعی شان، میزان دسترسی به آرد 

یارانه ای شان همان چیزی است که در سامانه وجود دارد 

و این اختیاراتی که به استان ها تفویض شده در چارچوب 

موضوع  در  است.  استانشان  نان  و  آرد  فضای  مدیریت 

کارتخوان  دستگاه های  استقرار  ابتدای  روز  از  تخلفات 

هوشمند در کشور، کمک هزینه ای به نانوایان پرداخت شد 

که در شروع طرح حدود ۱۵ درصد و بعد افزایش یافته و 

الان حدود ۴۰ درصد به صورت شب به شب ما به ازای 

عملکردشان کمک هزینه پرداخت می کنیم این عددی که 

می گویم کل هزینه های خرید آرد یارانه ای است، تامین 

را تامین  انرژی واحدهای خبازی  خمیرمایه و هزینه های 

قیمت  ازای  به  واحدهای خبازی  که  میزان  آن  و  می کند 

نان از مردم دریافت می کنند، آن به منظور تامین اجاره و 

دستمزدشان است؛ در موضوع خمیرمایه هم برای کاهش 

هزینه های واحد خبازی یک سری تمهیداتی انجام شده 

است.در ادامه امیر کرملو - رئیس کمیسیون بازرسی اتحادیه 

نانوایان سنتی - نیز در پاسخ به این سوال که در عرضه نان 

به مردم محدودیت وجود دارد یا خیر اظهار کرد: نانوایان با 

آتش بسیار بسیار داغ زحمت می کشند و نان این مملکت 

را تامین می کنند، ما بحث محدودیت را به صورت رسمی 

به هیچ کدام از واحدهایمان اعلام نکردیم، متاسفانه در این 

شرایط خیلی هایشان می توانند یک برداشت جداگانه بکنند، 

صحبت ما بحث تشویق و تنبیه نانواست.وی افزود: زمانی 

که همکاران من سهمیه آردشان در ماه و در دهه کم می شود 

نو مراجعه می کنند،  نانی  به باجه های خدمت شرکت  و 

چیزی که همکاران را آنجا توجیه می کنند، بحث بیشتر از 

فروش متعارف و نامتعارف بودن نان است و این نانوای ما 

وقتی که می آید این محاسبات را بر حسب عدم اطلاع و بر 

حسب عدم آموزش هایی که ازآن اول از سمت شرکت نانی 

نو و مجریان طرح، قرار نگرفته، بررسی می کند و آن تعداد 

را مدنظر قرار می گیرد.کرملو گفت: بنابراین بحث متعارف 

و غیرمتعارف بودن را یک بار به صورت واضح و روشن به 

نانواها توضیح دادند.

مدیر اجرایی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان خبر داد"

تراکنشهایفروشنانتعیینکنندهسهمیهآردنانوایانمیشود

خبــــــــــــر

نمایندگان مجلس شورای اسلامی تصویب کردند که در 

سال آینده ۱۰ میلیارد یورو برای واردات کالا های اساسی، 

کشاورزی، دارو و تجهیزات مصرفی پزشکی اختصاص 

پیدا کند.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز 

)شنبه ۷ بهمن ماه( و در ادامه بررسی جزئیات لایحه 

بودجه ۱۴۰۳ در بخش هزینه ای، بند الف تبصره )۱۴( 

را تصویب کردند.

طبق این مصوبه، دولت و دستگاه های موضوع ماده ۵ 

قانون مدیریت خدمات کشوری مصوب ۸ مهرماه ۱۳۸۶ 

از جمله بانک مرکزی مجاز هستند تا سقف ۱۰ میلیارد 

یورو برای واردات صرفاً کالا های اساسی کشاورزی، دارو 

و تجهیزات مصرفی پزشکی به تخصیص، فروش، تهاتر 

و یا مبادله منابع ارزی حاصل از صادرات نفت، گاز و 

میعانات گازی، به نرخ ترجیحی اقدام کنند.در خصوص 

این کالا ها کارگروهی مرکب از رئیس کل بانک مرکزی 

)دبیر کارگروه(، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، 

وزیر امور اقتصادی و دارایی، وزیر جهاد کشاورزی و 

وزیر صنعت، معدن و تجارت و بالاترین مقام دستگاه 

اجرایی ذیربط موظفند سیاستگذاری و فرآیند تأسیس، 

توزیع و موارد مصرف ارز ترجیحی را به گونه ای اجرا و 

نظارت کنند که کالا ها و خدمات مشمول به هنگام، به 

اندازه و با قیمت متناسب با نرخ ترجیحی ارز به مصرف 

کننده نهایی برسد.بانک مرکزی موظف است با همکاری 

دستگاه های یاد شده به صورت ماهانه گزارش اجرای 

این بند از جمله تصریح بر موارد مصرف و دریافت 

کنندگان ارز ترجیحی، میزان ارز پرداختی، میزان کالا های 

به  تهیه و  را  ارز ترجیحی و قیمت آن ها  با  وارداتی 

کمیسیون های برنامه و بودجه و محاسبات، اقتصادی، 

کشاورزی و صنایع مجلس شورای اسلامی ارائه کند و 

برای اطلاع عموم در تارنمای خود منتشر نماید.مازاد 

درآمد های ارزی دولت حاصل از صادرات نفت، گاز و 

میعانات گازی، فرآورده های نفتی و مشابه آن، نسبت 

به مبلغ مندرج در این حکم، با نرخ ارز حواله اعلامی مرکز 

مبادله ارز و طلای ایران تسعیر خواهد شد.همچنین 

مطابق با بند الحاقی ۳ تبصره ۹ این لایحه، شرکت های 

صادرکننده خدمات فنی و مهندسی می توانند به میزان 

بانک ها و صرافی های مجاز مورد تأیید  در  ارزی که 

بانک مرکزی کشور تبدیل به ریال نموده اند، به همان 

نرخ تعهدات ارزی خود )در برابر بانک ها یا سایر منابع 

وام دهنده( را تسویه نمایند.تعهدات ارزی فوق شامل 

کلیه تعهدات ضامنان و ضمانت نامه های صادر شده نیز 

می گردد.گواهی شعب بانک های تبدیل کننده به ریال یا 

صرافی های مذکور الزامی می باشد.

بررسی جزئیات لایحه بودجه ۱۴۰۳

۱۰ میلیارد یورو برای 
واردات دارو و کالا های 
اساسی اختصاص می یابد

به گفته مسئولان انجمن صنعت سیمان، با توجه به محدودیت های انرژی برای 

صنایع سیمانی و فولادی طی سال های گذشته شاهد افت تولید و به تبع صادرات و 

در حقیقت اختلال فعالیت صنعت سیمان کشور بوده ایم، اما خوشبختانه امسال با 

همکاری صورت گرفته توسط وزارت نیرو، نه تنها اختلالی در فعالیت صورت نگرفت که 

با رشد ۱۲ درصدی تولید در ۹ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته روبرو 

شدیم؛ ضمن اینکه صادرات سیمان کشور نیز از ۱۰ میلیون تن فراتر رفت.

به گزارش ایسنا، حمید فرمانی- رئیس انجمن صنعت سیمان کشور- در مراسم جشن 

۹۰ سالگی صنعت سیمان، ضمن ابراز خرسندی از همکاری وزارت نیرو در تامین انرژی 

مورد نیاز صنعت در سال جاری و به ویژه در تابستان امسال و عدم محدودیت های 

قابل توجه در مصرف برق همچون روال سال های گذشته که منجر به اختلال فعالیت 

این صنعت می شد، اظهار کرد: علیرغم اینکه انتظار داشتیم در تابستان امسال، به سبب 

محدودیت در تامین انرژی، با کاهش تولید روبرو شویم اما با همکاری وزارت نیرو، 

خوشبختانه افزایش ۱۲ درصدی در تولید سیمان را توانستیم محقق کنیم.وی تصریح 

کرد: با این افزایش تولید، از نوسان قیمت ها نیز جلوگیری شد؛ به گونه ای که میانگین 

قیمت سیمان در ابتدای تابستان تا پایان آن در کل کشور از ثبات برخوردار بود و تنها در 

برخی مناطق، آن هم به صورت جزئی )نوساناتی( وجود داشت که رفع شد.این مقام 

صنفی- صنعتی ضمن تاکید بر اینکه صنعتگران اقدام به تولید سیمان می کنند تا برای 

تامین نیاز کشور مجبور به واردات نباشیم، گفت: در حال حاضر ظرفیت اسمی تولید 

سیمان در کشور ۹۰ میلیون تن است که ۷۲ میلیون تن ظرفیت تولیدی وجود دارد.

ایجاد نیروگاه های خود تامین صنعت سیمان

رئیس انجمن کارفرمایی صنعت سیمان کشور مهمترین موضوع در صنعت سیمان را 

"تامین انرژی پایدار" دانسته و اظهار کرد: با توجه به اینکه وزارت نیرو نیز در تولید برق، 

با محدودیت هایی روبرو است، از این رو ما وارد فضای ایجاد نیروگاه های خود تامین 

شده ایم تا سال آینده بتوانیم بخشی از انرژی مورد نیاز خود را توسط این نیروگاه ها 

تامین کنیم. این در حالیست که سرمایه گذاران نیز برای تاسیس این نیروگاه ها اعلام 

علاقه مندی کرده تا بتوان نیاز صنعت سیمان را با تامین انرژی پایدار مرتفع کرد.فرمانی 

ضمن اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر حمایت از تولید، خاطرنشان کرد: 

طی سال های اخیر، آنچه که مورد بحث محافل کلیدی است، اقتصاد و تولید است. 

جوانان با دانش خود و پیشکسوتان با تجربه  خود، توانسته اند در عرصه تولید ورود 

کرده تا صنعت سیمان نقش مهمی در توسعه و آبادانی کشور داشته باشد.

صادرات سیمان ایران به ۲۵ کشور دنیا

در ادامه این مراسم علی اکبر الوندیان- دبیر انجمن کارفرمایی صنعت سیمان- در 

گزارشی از عملکرد این صنعت در سال جاری، گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان 

آذر ماه بالغ بر ۱۰ میلیون و ۵۰۰ هزار تن سیمان به ۲۵ کشور از جمله عراق، کویت، 

افغانستان پاکستان و سوریه صادر شده است. طبق آمار در مجموع سال گذشته، ۱۳ 

میلیون تن سیمان صادر شد و ۶۰ میلیون تن مصرف داخل کشور بوده است.

وی یادآور شد: طی سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به خاطر همکاری وزارت نیرو در تامین 

برق و انرژی شاهد رشد تولید در صنعت سیمان هستیم و پیش بینی می کنیم که 

برای سال آینده نیز وضعیت بهتری را خواهیم داشت.دبیر انجمن صنعت سیمان 

ایران، دهه ۸۰ را دهه  طلایی در سرمایه گذاری صنعت سیمان خوانده و خاطرنشان 

کرد: در دهه ۸۰ ایران به رتبه چهارم جهان در تولید سیمان صعود کرده بود و در 

حال حاضر در جایگاه ششم جهان ایستاده ایم.

قیمت سیمان با رشد هزینه های تولید توازن ندارد

الوندیان با بیان اینکه ۹۰ میلیون تن در سال تولید سیمان داریم؛ تصریح کرد: این 

درحالیست که ۱۳ پروژه نیمه تمام همچنان در دست اجراست که با بهره برداری 

آن ها، حدود هشت میلیون تن به ظرفیت تولید سیمان کشور اضافه خواهد 

شد. روند تولید در صنعت سیمان، روندی صعودی است و اکنون صنعت سیمان 

قابلیت تولید ۱۲ نوع سیمان را دارد که با لحاظ رده های مقاومتی و درصدهای 

افزودنی، تعداد ۵۵ محصول استاندارد ملی ایران در این صنعت ثبت شده است.

وی در ادامه در تشریح مشکلات صنعت سیمان، اظهار کرد: افزایش نامتعارف 

هزینه های تولید، شیوه اعمال هزینه های تولید در قیمت کف و موانع صادراتی از 

مهم ترین چالش های صنعت سیمان است. به روز رسانی قیمت سیمان با افزایش 

هزینه تولید توازن ندارد؛ تنها از همین حیث ۴۰۰۰ میلیارد تومان از محل مابه 

التفاوت قیمت سوخت از اردیبهشت ماه امسال هزینه بیشتری به تولیدگران این 

عرصه تحمیل شده است.

مرتفع شدن محدودیت های تامین انرژی در دولت سیزدهم

در ادامه این مراسم، علی اکبر محرابیان- وزیر نیرو - نیز که در جشن ۹۰ سالگی 

صنعت سیمان حضور داشت، اظهار کرد: طی سال جاری و سال گذشته، جلساتی 

با انجمن صنعت سیمان با هدف بهره بیشتر از ظرفیت فناوری ها در تامین انرژی 

مورد نیاز صنعت برگزار کردیم تا محدودیت انرژی به محدودیت تولید منجر نشود. 

صنعتگران نیز نشان دادند با برخی اقدامات می توانند، مدیریت مصرف داشته 

باشند؛ به گونه ای که اگر وضعیت تولید در صنعت سیمان را در تابستان و آذر ماه 

را مقایسه کنیم، مشخص می شود که محدودیت های انرژی نداشتیم.وی افزود: 

طی همین مدت میزان عرضه صنعت سیمان بیش از تقاضا بود؛ بنابراین نه تنها 

صنعتگران سیمان، انرژی را مدیریت کردند بلکه بازار سیمان نیز مدیریت شد. به 

خاطر داریم که در تابستان ۱۴۰۰ به سبب پیشی گرفتن تقاضا بر تولید و کمبود 

انرژی ۴۳۴ درصد قیمت سیمان در بورس بالا رفت اما در تابستان امسال خط 

صافی را طی کرد و  نوسان ها جزئی بود؛ این مهم نشانگر مدیریت تولید صنعت 

سیمان است.وزیر نیرو با بیان اینکه از صنایع درخواست کردیم که در ساعات اوج 

مصرف، مدیریت مصرف داشته باشند، گفت: اصل مدیریت انرژی توسط صنایع 

انجام شد.وی با بیان اینکه صنعت سیمان، زیرساخت دیگر زیرساخت های کشور 

است، گفت: چنانچه کارخانه های ارزشمند سیمان را نداشتیم، از توسعه عمرانی 

و اقتصادی محروم بودیم؛ ضمن اینکه بسیاری از صنایع با الگوپذیری از صنعت 

سیمان در رسته های مختلف سرمایه گذاری کردند و حاصل آن برخورداری کشور از 

ظرفیت صنعتی است. اکنون استانی نداریم که از خدمات صنعت سیمان بی بهره 

باشد. همچنین پروژه هایی در خارج از کشور توسط صنعتگران سیمان اجرا شد. 

ضمن اینکه کارخانه های تولید سیمان از یک سو و حلقه های ارزش و صنایع پایه 

و مهندسی این صنعت از سوی دیگر، جزو خانواده صنعت سیمان محسوب 

می شوند.محرابیان یاداور شد: طی سه دهه گذشته شرایطی داشتیم که بسیاری از 

پروژه ها به سبب عدم تامین سیمان امکان رشد نداشته اما با اقدامات صنعتگران 

و تولیدکنندگان در دولت سیزدهم این محدودیت ها حذف شد و صنعت سیمان 

به عنوان پیش قراول صنعتی الگو برای بسیاری دیگر از صنایع از جمله فولاد شد.

به گفته این وزیر کابینه دولت سیزدهم، وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز توجه 

ویژه ای به صنعت و پشتیبانی صنعتگران به خصوص تامین انرژی صنعت سیمان 

داشته و از این صنعت حمایت کرده اند.وی در پایان بر سرمایه گذاری نیروگاه های 

کوچک و بزرگ مقیاس برای تامین مصارف انرژی در صنعت سیمان تاکید کرد 

و  کوچک  نیروگاه های  برای  صنایع  سرمایه گذاری  برای  شرایط  امروز  گفت:  و 

بزرگ مقیاس فراهم است. ضمن اینکه هلدینگ ها می توانند مصارف انرژی را در 

نیروگاه ها سرمایه گذاری کرده که این امر بسیار هم به صرفه است.

رئیس انجمن صنعت سیمان مطرح کرد

رشد ۱۲ درصدی تولید سیمان با 
همکاری وزارت نیرو

میلیارد دلار کالای اساسی وارداتی در 10 ماهه ابتدایی 

سال به لحاظ وزنی دو صدم درصد افزایش و از حیث 

ارزش 8.24 درصد کاهش نشان می دهد.

این گزارش در خصوص 5 قلم اول کالاهای اساسی به 

لحاظ ارزش در این مدت می افزاید: ذرت با 3 میلیارد و 

220 میلیون دلار، روغن های خوراکی نیمه جامد، مایع 

و خام با 2 میلیارد و 167 میلیون دلار، انواع دانه های 

روغنی با یک میلیارد و 900 میلیون دلار، برنج با یک 

میلیارد و 110 میلیون دلار و گندم با یک میلیارد دلار 5 

قلم اول کالاهای اساسی بودند.

اول  قلم  تغییرات 5  درصد  در خصوص  گزارش  این 

کالای اساسی می افزاید: در این مدت ذرت، روغن های 

خوراکی نیمه جامد، مایع و خام و انواع دانه های روغنی 

درصد   3.94 و  درصد   1.64 درصد،   12.93 ترتیب  به 

درصد   35.61 گندم  و  درصد  برنج 46.52  و  افزایش 

کاهش نشان می دهد.

بر اساس این گزارش در این مدت گوشت قرمز سبک 

گرم، گوشت قرمز سرد سنگین، انواع بذر، کود شیمیایی 

و لاستیک سنگین، در بین کالاهای اساسی در مدت 

یاد شده از بیشترین افزایش در ارزش برخوردار بودند.

این گزارش حاکیست، چای خشک، شکر خام، برنج، 

گندم و حبوبات 5 قلم کالای اساسی بودند که به لحاظ 

ارزش بیشترین کاهش را در بین کالاهای اساسی به 

خود اختصاص دادند.

شایان ذکر است، مجموع کالاهای وارداتی در ده ماهه 

سال جاری 32 میلیون و 683 هزار تن و به ارزش 54 

میلیارد و 359 میلیون دلار بوده است.

۲۱ میلیون تن کالای 
اساسی وارد کشور شد

آگهی مناقصه 
یک شرکت معتبر ساختمانی در نظر دارد کارهای ذیل را از طریق مناقصه به پیمانکاران 

واجد شرایط واگذار نماید. علاقمندان می توانند جهت اخذ مدارک شرکت در مناقصه 

با شماره تلفن 09122070247 تماس حاصل نمایند. 

محل اجرا:  بوشهر - طرح غیرعمرانی

- تهیه، ساخت و نصب سوله به ابعاد 15*80 متر به همراه اجرای فونداسیون بتنی

- تهیه، ساخت و نصب سازه فلزی ساپورت دستگاه یخ ساز به وزن حدود 50 تن
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تعداد داوطلبان تأیید شده استان بوشهر به 142 نفر رسید
رئیس هیئت نظارت شورای نگهبان در استان بوشهر گفت: ۸ داوطلب دیگر در استان بوشهر مجوز 
تأیید برای ورود به رقابت مجلس دوازدهم را از شورای نگهبان دریافت کردند و در مجموع تعداد 
داوطلبان تأیید شده به ۱۴۲ نفر رسید

رصدخانه

به گزارش فارس، منابع خبری، صبح )یکشنبه(، گزارش دادند تأسیسات دریایی رژیم 

صهیونیستی در مجاورت بندر حیفا و پایگاه آمریکا در جنوب شرق سوریه هدف حمله 

قرار گرفته است.شبکه »المیادین« خبر داد تأسیسات دریایی »زولون« در اراضی اشغالی 

فلسطین هدف حمله پهپادی قرار گرفته است. برخی منابع می گویند مقاومت اسلامی 

عراق این عملیات را انجام داده است.تا لحظه انتشار این گزارش  درباره میزان خسارات 

وارده به این تأسیسات و تلفات احتمالی جزئیات بیشتری منتشر نشده است.مقاومت 

عراق پیش از این نیز در اقدامی مشابه از حمله موشکی به سکوی گازی کاریش در 

دریای مدیترانه و بندر ایلات در جنوب فلسطین اشغالی خبر داده بود.همزمان با این 

گزارش، خبرگزاری »اسپوتنیک« به نقل از یک منبع میدانی در سوریه خبر داد پایگاه 

آمریکایی »التنف« در مثلث مرزی عراق، سوریه و اردن با ۴ پهپاد هدف حمله قرار گرفته 

است.علی رغم آنکه مقاومت اسلامی عراق هنوز به طور رسمی مسئولیت این عملیات 

را برعهده نگرفته است، اما برخی منابع می گویند این حمله نیز توسط مقاومت عراق 

انجام شده است.مقاومت عراق تاکنون صدها بار پایگاه های آمریکا را در شرق سوریه و 

شمال و غرب عراق با پهپاد و موشک مورد حمله قرار داده است.این عملیات ها به دنبال 

تشدید حملات رژیم صهیونیستی در نوار غزه آغاز شد و طی روزهای گذشته شدت 

گرفته است.مقاومت عراق، آمریکا را مسئول اصلی حملات رژیم اسرائیل به نوار غزه 

می داند و تاکید کرده است تا زمان تداوم حملات ارتش اسرائیل به غزه به عملیات  های 

خود ادامه خواهد داد.

رئیس مجلس با تأکید بر اینکه مجلس یازدهم 

هیچ گاه مسائل را لاپوشانی نکرد، بلکه فعالانه به 

مسائل کشور ورود کرد و با شناخت دقیقِ مشکلات 

ما  گفت:  است،  کرده  قانونگذاری  آن  حل  برای 

قانون هایی تصویب کردیم که کشور برای تحول 

به آن نیاز دارد.به گزارش فارس، محمدباقر قالیباف 

رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست ماهانه 

)شنبه، 7  امشب  که  مهندسین  اسلامی  جامعه 

بهمن 1402( برگزار شد، ضمن تسلیت سالروز وفات 

اعیاد  تبریک  و  زینب)س(  شهادت گونه حضرت 

ماه رجب، جمع حاضر را بخشی از اردوگاه انقلاب 

دانست و گفت: مجموعه های مهندسی می توانند 

به شکل فزآینده در پیشرفت و توسعه کشور مؤثر 

در  مشارکت  اهمیت  بر  تأکید  با  باشند.قالیباف 

انتخابات، گفت: جوهره انقلاب ما در حوزه سیاست 

داخلی و خارجی متکی به مردم است و اساس 

پیروزی انقلاب نیز در گرو مردم بود و شکل گیری، 

پیروزی و تداوم انقلاب اسلامی بر دو رُکن ایمان به 

سنت های الهی و مردم بنا نهاده شده است.وی با 

بیان اینکه حاج قاسم نیز با تکیه بر سنت های الهی 

توانست پیروزی های بزرگی را در سطح منطقه رقم 

بزند، اظهار کرد: در بیش از 4 دهه گذشته همواره در 

مقاطعی موفق بوده ایم که سنت های الهی را که نه 

تبدیل و نه تحویل می شوند، مدنظر و به آن ایمان 

داشته ایم.رئیس مجلس شورای اسلامی در همین 

زمینه به اهمیت ورود مردم به عرصه های مختلف 

تأکید و بیان کرد: در دوران دفاع مقدس نیز همانند 

مردم  به  تکیه  اسلامی،  انقلاب  مبارزات  دوران 

مردم بود که باعث شد ما به پیروزی های بزرگی 

در عرصه جنگ تحمیلی دست پیدا کنیم، چنانچه 

رزمندگان از اقشار مختلفی همچون دانشجویان، 

مهندسان، روحانیون، کارگران، کشاورزان، کارمندان، 

معلمان و...بودند.وی با بیان اینکه قدرت جمهوری 

اسلامی در سیاست داخلی و خارجی، قلب مردم 

است، گفت: به سهم خود تأکید دارم که هرکدام 

از ما باید از هر طریقی تلاش کنیم بخش مردمی 

بودن عرصه های مختلف و حضور مردم در صحنه 

را دنبال کنیم.رئیس مجلس در ادامه با بیان اینکه 

انقلاب اسلامی برای ایران و جهان اسلام، تولید 

قدرت کرد، اظهار کرد: البته نمی گوییم مشکل وجود 

ندارد، حتماً مشکلاتی وجود دارد، اما باید بایستیم 

و در کنار هم مشکلات را برطرف کنیم و هرکس 

بخواهد بهانه گیری و از این مسیر قهر کند، خواسته 

یا ناخواسته آب به آسیاب دشمن ریخته است.

قالیباف با اشاره به حوزه سیاست خارجی کشور، 

عنوان کرد: زمانی دشمن به دنبال تجزیه کشور از 

طریق خاک آن بود، اما امروز این تجزیه به شکل 

دیگری است و دشمن تلاش دارد اذهان عمومی 

مردم را از ما جدا کند که در این مسیر اگر ذهن 

هر نفر ایرانی از ما جدا شود، گویی یک میلیون 

نفر از ما جدا شده است.رئیس قوه مقننه در ادامه 

با بیان اینکه جنگ امروز جنگ نرم بوده و جنگ 

سخت نیست، تأکید کرد: در این بُرهه است که 

مشارکت مردم اهمیت بیشتری پیدا می کند.وی با 

بیان اینکه بیش از رُبع قرن است که تأکید دارم با 

هر سلیقه و گرایشی اگر ایران، انقلاب، امام )ره( و 

رهبر معظم انقلاب را دوست داریم، باید کارآمدی 

دین در اداره جامعه را به اثبات برسانیم، گفت: اگر 

غیر از این باشد، کار ما غلط است و چنین منطقی 

باید بر سیاست ما نیز حاکم باشد.قالیباف با ارائه 

توضیحاتی درباره برنامه هفتم توسعه کشور، گفت: 

معتقدیم  اما  ندارد،  ایراد  برنامه  این  نمی گوییم 

بیشترین  و  بوده  توسعه  برنامه  کم اشکال ترین 

مشورت را در جریان رسیدگی به احکام آن دریافت 

کرده ایم و به جرأت می گویم از نظرات کارشناسی 

به صورت همه جانبه و در همه ابعاد استفاده شده 

است تا برنامه ای دقیق داشته باشیم.

معاون اول رئیس جمهور بر پیگیری مجدانه برنامه تولید ۲۰ هزار مگاوات 

نیروگاه تجدیدپذیر در کشور هم تاکید کرد و افزود: باید موانع اجرایی احداث 

این نیروگاه ها از جمله واگذاری زمین و صدور مجوزها رفع و در بهره برداری 

تسریع شود.

مخبر همچنین برنامه ریزی برای تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای را نیز 

ضروری دانست و گفت: با توجه  به دانش فنی و تخصص موجود، باید از 

همه ظرفیت های کشور اعم از حرارتی، تجدیدپذیر و هسته ای برای تولید 

برق استفاده و ایران به قطب انرژی در منطقه تبدیل شود تا بتوانیم علاوه بر 

تامین نیاز داخل، صادرات برق به کشور های همسایه را نیز توسعه دهیم.

امیر دریادار شهرام ایرانی در حاشیه اجلاسیه رؤسای دانشگاه ها و مؤسسات 

آموزش عالی، پژوهشی و فناوری که در دانشگاه فردوسی مشهد برگزار شد، 

اظهار داشت: چشم انداز فرمانده معظم کل قوا به حوزه های مختلف بسیار 

دقیق است و رهنمودهای ایشان همیشه سرلوحه کارهای ما قرار دارد.

وی درباره اقدامات برجسته نیروی دریایی ارتش در دوران دفاع مقدس گفت: 

دلاورمردان نیروی دریایی ارتش در مدت ۳ ماه، بعثی ها را از حوزه دریا محو 

کردند و در طول دوران دفاع مقدس، دشمن بعثی در دریا نتوانست صادراتی 

داشته باشد؛ چنانچه در عملیات مروارید، توان نظامی و بازوی دشمن در دریا 

قطع و نابود شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان هادی طحان نظیف اعلام کرد: 

امروز آخرین مهلت ثبت اعتراض داوطلبان انتخابات مجلس خبرگان رهبری 

است.

وی افزود: ۹۵ درصد از ثبت نام کنندگان مجلس خبرگان که صلاحیتشان تایید 

نشده با استناد به بند مربوط به احراز شرایط علمی رد صلاحیت شدند.

وی با اشاره به احتمال ارائه لیست جدید از تایید صلاحیت شدگان انتخابات 

مجلس شورای اسلامی به وزارت کشور، گفت: بررسی های شورای نگهبان تا 

۱۹ بهمن ماه ادامه دارد و ما تاکنون دو مرتبه ارسال اسامی داوطلبان تایید 

صلاحیت شده را به وزارت کشور داشته ایم.وی گفت: اگر باز هم تا قبل از ۱۹ 

بهمن ماه مواردی بود، این کار را مجدداً انجام خواهیم داد.

افزایش دو برابری راه 
اندازی نیروگاه ها در 
دولت سیزدهم در 
مقایسه با دهه ۹۰

دریادار ایرانی: 

در اقیانوس آرام، 
اطلس و هند مرکز 

فرماندهی داریم

حمله پهپادی به تأسیسات دریایی اسرائیل و پایگاه 
آمریکایی »التنف«

محمدجواد اخوان نوشت، در خبر ها آمده که سه کشور 

ایرانی  انگلیس، فرانسه و آلمان پرتاب ماهواره  اروپایی 

ثریا با ماهواره بر قائم را محکوم کرده اند. این سه کشور در 

توضیح مدعی شده اند که دلیل این محکومیت مشابهات 

است.  دوربرد  موشک های  با  ماهواره بر  موشک  فناوری 

این توجیه که ماهیت موشک ماهواره بر با موشک های 

بالستیک دوربرد یکی است، البته جزو بهانه های تکراری 

برنامه فضایی جمهوری اسلامی  با  برای مخالفت  غرب 

ایران بوده و است. از سال ها قبل و زمانی که موشک های 

دفاعی ایران از جمله در کلاس شهاب به دنیا معرفی شد، 

غربی ها متوجه ظهور قدرت جدید موشکی در سطح منطقه 

و فرامنطقه شدند. 

موشک اعم از کوتاه برد، میان برد و دوربرد در شمار سلاح های 

متعارف به حساب می آید و مخالفت با آن هیچ گونه مبنای 

ظالمانه  قطعنامه های  اگر  حتی  ندارد.  معتبری  حقوقی 

پیشین شورای امنیت را هم در نظر بگیریم، اولًا این ها در 

مورد انتقال و فروش تسلیحات بوده که با توجه به بومی 

بودن برنامه موشکی ایران بلاموضوع است و ثانیاً همان ها 

هم در مهرماه امسال منقضی شد و فاقد اعتبار است. 

از  اجزایی  همه  و...  پهپاد  موشکی،  توسعه  برنامه های 

رهنامه )دکترین( دفاعی امنیتی ایران هستند که بر اساس 

اهداف  با  متناسب  و  انتظار  مورد  بازدارندگی حداکثری 

امنیت ملی ایران تدوین شده اند. همه این ها در خدمت 

یک هدف بزرگ هستند و آن عبارت است از دور شدن 

تهدیدات از این آب وخاک. مبنای هدف گذاری در کیفیت 

و کمیت موشک ها و پهپاد های ایرانی صرفاً نیازمندی های 

جمهوری اسلامی ایران بر اساس نوع تهدیدات پیش رو و 

آینده است و هیچ عامل دیگری اعم از فشار های سیاسی و 

دیپلماتیک نمی تواند بر آن مؤثر باشد. اینکه برد موشک های 

ایرانی تا چند هزار کیلومتر باشد، صرفاً در تهران مشخص 

می شود و هیچ قدرتی در بیرون مرز ها نمی تواند بر آن مؤثر 

باشد. غربی ها به یاد دارند که یک دهه پیش و در اوج 

مذاکرات پیشابرجامی، تلاش پیگیری برای تحدید برنامه 

موشکی ایران در قالب توافق نهایی داشتند و حتی برخی 

غربگرایان در داخل نیز برای خوش رقصی در برابر آن ها 

در برنامه فضایی ایران )که غیرنظامی است و در دولت 

دنبال می شود( اخلال ایجاد کردند. البته نه غربی ها و نه 

غربگرایان داخلی راه به جایی نبردند و نهایتاً هم برنامه های 

توسعه دفاعی و هم برنامه فضایی صلح آمیز ایران پیش 

رفت، به گونه ای که همین عصبانیت امروز اروپایی ها نشان 

می دهد تا چه حد دستاورد های قابل توجهی داشته است. 

اگر اختلالی هم که دولت سابق در برنامه فضایی کشور 

انجام داد نبود، چه بسا به نقطه ای بسیار جلوتر از آنچه امروز 

دست می یافتیم که مع  الأسف چنین نشد. 

از  غربی  اروپای  و  امریکا  ناراحتی  دلیل  به هرروی، 

می توان  را  ایران  فضایی  برنامه  شگرف  پیشرفت های 

درک کرد. ساده ترین لایه آن دستیابی ایران به سطحی از 

توانمندی بازدارندگی دفاعی است که دیگر کسی نمی تواند 

منکر آن شود. در سطحی بالاتر تبدیل شدن ایران به قدرتی 

فضایی که می تواند دستاورد های بی شمار فناوری فضایی 

ارتباطات،  را در زندگی روزمره مردم از جمله در اقتصاد، 

معادن  اکتشاف  و  نقشه برداری  هواشناسی،  کشاورزی، 

و البته در گسترش اشراف اطلاعاتی به تهدیدات بیرونی 

متبلور سازد. حتماً برای دشمنان ملت ایران ناراحت کننده 

خواهد بود اینکه دیگر چیزی از چشمان تیزبین ماهواره های 

جمهوری اسلامی ایران دور نخواهد بود و دشمنان ایران در 

ماه های اخیر هم خود برکات این توانمندی را دریافتند و 

این دستاورد کمی نیست. 

از همه این ها مهم ترین دلیل ناراحتی اروپایی ها حرکت 

پرشتاب ایران در مدار اقتدار و پیشرفت علمی است و 

چیزی که بیشتر خشمگینشان می کند آن است که با انواع 

و اقسام چماق و هویج ها نتوانسته اند جلوی این اقتدار 

که  داخل  در  آن ها  دارایی  مهم ترین  بگیرند.  را  فناورانه 

غربگرایان تسلیم خواه هستند، اکنون قدرتی ندارند و این 

تیرشان را بیش از همیشه به سنگ می زند. دیگر خبری 

از کسانی که همه زندگی مردم را به رضایت کدخدا گره 

می زدند و دستاورد های دانشمندان کشور را پیش پای 

جلب رضایت او قربانی می کردند، نیست. البته تلاش های 

آنان نیز نتوانست مسیر پیشرفت های ملت را متوقف کند، 

تنها چند روزی از شتاب آن کاست که آن نیز اینک برطرف 

شده است. تمام ماجرا این است که ملت ایران مضمون 

این بیت شعر را درک کرده و به دنبال تحقق آن است که 

»برو قوی شو اگر راحت جهان طلبی/که در نظام طبیعت 

ضعیف پامال است.«

طحان نظیف:

۹۵ درصد از 
ردصلاحیت شدگان مجلس 

خبرگان به دلیل شرایط 
علمی احراز صلاحیت 

نشدند

خبــــــــــــر

خبر

خبر

خبــــــــــــر

خشم اروپا قابل درک است 

قالیباف: 

مجلسیازدهمفعالانهوباشناختبرایحل
مشکلاتکشورقانونگذاریکرد

سید محمد حسینی درباره علت ردصلاحیت حسن روحانی 

برای انتخابات مجلس خبرگان گفت: وی در دوره ریاست 

جمهوری در موارد متعددی درباره سیاست های کلی نظام 

اقدامات قابل تأملی داشت و البته شورای نگهبان نیز در هر 

دوره براساس مستندات و مدارک تصمیم گیری می کند.

به گزارش ایسنا، سید محمد حسینی معاون پارلمانی 

رئیس جمهور در همایش طرح ملی اعتلا و در جمع اساتید 

و دانشگاهیان دانشگاه آزاد اسلامی استان خراسان رضوی 

با ارائه آمار مقایسه ای به تبیین جایگاه و اهمیت انتخابات 

در جمهوری اسلامی ایران با سایر کشورها پرداخت و گفت: 

سال جاری میلادی انتخابی ترین سال در سطح جهان 

است و در این سال بیش از ۶۰ انتخابات ریاست جمهوری 

و پارلمانی در سراسر دنیا برگزار خواهد شد و در آن بالغ بر 

۲ میلیارد نفر در سطح جهان پای صندوق های رای خواهند 

رفت لذا از منظر جهانی نیز بازتاب مشارکت مردم کشورمان 

در انتخابات از اهمیت زیادی برخوردار خواهد بود چرا که 

این حضور به لحاظ مردمی بودن نظام مقایسه خواهد شد، 

از این منظر نیز وظیفه و مسئولیت ما برای ترغیب مشارکت 

مردم در انتخابات بیش از گذشته است.

معاون رئیس جمهور گفت: اساتید و دانشگاهیان به عنوان 

گروه مرجع در بین دانشجویان و اقشار مختلف مردم، 

مسئولیت مضاعفی برای ترغیب و تشویق مردم به حضور 

در انتخابات دارند.

حسینی در ادامه با بیان اینکه از ۱۷۷ اصل قانون اساسی 

بیش از ۳۰ اصل مستقیماً مربوط به جایگاه مجلس شورای 

اسلامی است و فصل ششم به این موضوع اختصاص دارد 

به مقایسه جایگاه مجلس شورای اسلامی با مجالس برخی 

از کشورها اشاره کرد و گفت: در نظام اسلامی سیستم تک 

مجلسی حاکم است در حالیکه در برخی از کشورها مانند 

فرانسه، انگلیس، روسیه، سوئیس و حتی مالزی دو مجلس 

وجود دارد و اگر قانونی تصویب شد مجدداً مجلس دوم 

نیز باید آن را تایید کند. بعضاً عده ای شورای نگهبان را نیز در 

قالب نوعی مجلس دوم عنوان می کنند که تصور اشتباهی 

است چرا که شورای نگهبان صرفاً نهاد ناظر است که از 

قانون اساسی و شرع صیانت می کند. همچنان که در برخی 

کشورهای دیگر هم شورای قانون اساسی و نهاد کنترل کننده 

و مراقبت از قانون اساسی وجود دارد.

وی یکی دیگر از وجوه تمایز مجلس شورای اسلامی با برخی 

مجالس دنیا را انحلال ناپذیری آن دانست و گفت: در 

جمهوری اسلامی ایران، رئیس جمهور یا مرکز و قوه دیگری 

نمی تواند مجلس را منحل کند و از وقتی که از سال ۵۸ 

مجلس آغاز به کار کرده بدون وقفه هر ۴ سال انتخابات آن 

برگزار شده است و حتی مجلس ششم که در مواردی برای 

کشور و مردم مشکل آفرین بودند تا پایان بر سر کار بود 

این در حالی است که در بسیاری از کشورهای دنیا همچون 

فرانسه، آلمان و روسیه، رئیس جمهور یا فرد دیگری می تواند 

مجلس را منحل کند اما مجلس در جمهوری اسلامی از 

جایگاه بالایی برخوردار است و نه تنها امکان انحلال آن 

وجود ندارد بلکه برعکس مجلس می تواند وزرا را استیضاح 

و برکنار کند و حتی عدم کفایت رئیس جمهور را اعلام کند 

همچنان که بنی صدر که دچار غرور و کیش شخصیت شد 

با اعلام عدم کفایت از سوی مجلس برکنار شد.

معاون پارلمانی رئیس جمهور ویژگی متمایز دیگر مجلس 

شورای اسلامی با مجالس برخی از کشورهای دنیا را 

نبود امکان حق وتوی مصوبات آن عنوان کرد و گفت: در 

کشورهایی مانند آمریکا و فرانسه، رئیس جمهور می تواند 

مصوبات مجلس را وتو کند همچنین براساس قانون 

اساسی فرانسه رئیس جمهور می تواند مصوبات مجلس را 

امضا نکرده و جهت بررسی مجدد آن را به مجلس بازگرداند 

اما در جمهوری اسلامی ایران، رئیس جمهور موظف است 

مصوبات مجلس را امضا و ابلاغ کند و در مواردی که 

رئیس جمهور از این کار امتناع و تعلل کند، رئیس مجلس 

می تواند آن را امضا و برای اجرا ابلاغ کند؛ همچنان که در 

دوره ریاست جمهوری روحانی چندین مورد توسط رئیس 

مجلس امضا و ابلاغ گردید و در همان دوره به خاطر 

کوتاهی و تعلل دولت، برای اولین بار برنامه ششم توسعه 

توسط مجلس تهیه و تدوین گردید. این حاکی از آن است 

که در نظام اسلامی بن بستی وجود ندارد.

حسینی با اشاره به آثار و برکات انتخابات و فعال شدن 

مردم در این زمینه گفت: انتخابات مسئولین را پاسخگو و 

باعث ارتقای سطح آگاهی مردم می شود. انتخابات فرصتی 

است که مردم با مسائل مختلف و حقوق خود در زمینه های 

گوناگون آشنا می شوند و در نتیجه آن سطح آگاهی بینش 

مردم ارتقا پیدا می کند.

واکنش معاون رئیس جمهور 

به رد صلاحیت روحانی

به گزارش  فارس، حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه پیش از ظهر امروز 

)یکشنبه( هشتم بهمن ماه و در هفتمین کنفرانس تاریخ روابط خارجی 

ایران؛ چندجانبه گرایی در تاریخ روابط خارجی ایران در محل مرکز مطالعات 

سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه طی سخنانی اعلام کرد که بزودی به 

پاکستان می رود.وی همچنین اعلام کرد که علی اکبر احمدیان دبیر شورای 

عالی امنیت نیز قرار است به عراق سفر کند تا گفت وگوهای ثمربخشی 

برای امنیت بیشتر منطقه و امنیت مشترک ایران و پاکستان و ایران و 

عراق داشته باشیم.

وزیر خارجه بیان کرد که دشمنان با استفاده از ابزار تروریسم و گروه های 

تروریستی تلاش کرده اند سیاست همسایگی ایران را هدف قرار دهند، 

خاطرنشان کرد: همانگونه که بر سیاست همسایگی تمرکز ویژه ای داریم، 

امنیت را در دل سیاست همسایگی دیده و تعریف کرده ایم. هرگز اجازه 

نخواهیم داد که دشمنان دوستی، صلح و امنیت منطقه را هدف قرار 

شاهد  گذشته  روزهای  در  کرد:   اضافه  دیپلماسی  دستگاه  دهند.رئیس 

تحرکاتی تروریستی در مناطقی از اقلیم کردستان عراق و مناطقی در استان 

بلوچستان کشور دوست و برادر و همسایه پاکستان شاهد بودیم برای 

صیانت از امنیت کشور و امنیت مرزها و امنیت منطقه و با این نگاه که 

تروریست ها امنیت ایران و همسایگان و امنیت ایران، عراق و پاکستان را 

هدف قرار داده اند، با نگاه به تمرکز بر فهم مشترک و راه حل های سیاسی 

نسبت به آنچه در استان بلوچستان پاکستان رخ داد و نسبت به آنچه در 

اقلیم کردستان عراق رخ داد، گفت وگوهای سازنده و مثبتی را با مقامات 

عازم  بزودی  اینجانب  افزود:  دادیم.امیرعبداللهیان  انجام  کشورها  این 

پاکستان خواهم شد و برادرم آقای احمدیان دبیر شورای عالی امنیت ملی 

عازم عراق خواهند شد تا گفت وگوهای ثمربخشی را برای امنیت بیشتر 

منطقه و امنیت مشترک ایران و پاکستان و ایران و عراق داشته باشیم.

امیرعبداللهیان: 

بزودی به پاکستان می روم و احمدیان هم به عراق خواهد رفت
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مدیر کل ورزش و جوانان استان بوشهر:
استان بوشهر دارای فرصت های اشتغال زایی فراوانی است

- مدیر کل ورزش و جوانان استان بوشهر گفت: استان بوشهر در زمینه های مختلفی دارای فرصت های اشتغال زایی فراوانی است. یاسر 
جمالی در در حاشیه برگزاری رویداد »گردشگری خلاق جنوب« اظهار داشت: ذهنیت عموم مردم برای اشتغال کارهای اداری و یا یکسری 

فعالیت اقتصادی محدود است. وی تصریح کرد: استان بوشهر در فضاهای مختلف دارای غنای خاصی است.
ورزش
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گزینه پرطرفدار: 

لیورپول و بارسا به دنبال 
یک مربی!

ابراهیمی: انتظاری جز موفقیت از تیم ملی نیست

مربی سابق تیم ملی برای کمتر شدن مشکلات و کمبودهای 

خط دفاعی تیم ملی در بازی های پیش رو یک راهکار ارائه 

می دهد.ابراهیمی: انتظاری جز موفقیت از تیم ملی نیست

ناصر ابراهیمی که سابقه حضور در جام ملت های آسیا به 

عنوان مربی را در کارنامه دارد و در دوره نخست سرمربیگری 

در  بوده،  او  کادرفنی  عضو  ملی  تیم  در  قلعه نویی  امیر 

گفت وگویی درباره نتایج تیم ملی در مرحله گروهی جام 

ملت های آسیا می گوید: »به هر حال چیزی که در تاریخ 

می ماند و مهم است و ثبت می شود برد است. تیم ملی 

ما هم در سه بازی که انجام داد مقابل هر سه تیم دیگر 

همگروهش به برد رسید که قابل پیش بینی بود. به نظرم 

بازی ها را باید در مرحله حذفی مورد تجزیه و تحلیل قرار دارد 

و کار اصلی ما هم از این مرحله شروع می شود چون به هر 

حال از تیم ملی ما این انتظار وجود داشت که برنده شود و 

تیم های دیگر همگروهش را شکست داده و به عنوان یکی 

از مدعیان قهرمانی از گروهش صعود کند.«

او در خصوص بازی تعیین کننده تیم ملی مقابل سوریه 

آسیا  دو  درجه  تیم های  جزء  همیشه  »سوریه  می گوید: 

بوده است. تیمی که بازیکنانش از فیزیک خوب و قدرت 

جنگندگی بالایی برخوردارند و خیلی محکم و فیزیکی بازی 

می کنند. بازی های این تیم با ایران همیشه بازی های سختی 

بوده اما معمولًا جز چند بار که بازی ها مساوی شده تیم ملی 

ایران برنده بازی بوده است. این بار هم ما با تیم خوبی که 

داریم قادریم از سد تیم ملی سوریه بگذریم. در واقع باید 

سوریه را شکست دهیم و تا مراحل پایانی با موفقیت پیش 

برویم چون انتظاری جز این از تیم ما نمی رود و با تیم ملی 

باکیفیت و نسل خوبی از بازیکنانی که سال هاست کنار هم 

بازی کرده و با هم هماهنگ هستند انتظاری جز موفقیت از 

تیم ملی وجود ندارد. این یک حقیقت غیرقابل کتمان است 

که ما می توانیم بهتر از این نتیجه بگیریم و اگر خدایی ناکرده 

این بار نتیجه نگیریم دیگر تیم ملی در این حد و در این اندازه 

نخواهیم داشت.«این مربی ادامه می  دهد: »سوریه همیشه 

تیم خطرناکی بوده و تیم مفت بازی نیست به همین دلیل در 

چنین بازی هایی نقش هافبک های ما خیلی مهم است که در 

کارهای دفاعی به مدافعان ما کمک کرده و در حملات شرایط 

خوبی را برای خط حمله به وجود بیاورند، تیم حریف را تحت 

فشار قرار دهند و هافبک های تیم سوریه را از جریان بازی 

خارج سازند. در این صورت اگر توپ به مهاجمان خطرناک 

سوریه نرسد قطعاً ما قادر خواهیم بود که این تیم را شکست 

داده و به مرحله بعدی حذفی برسیم.«

ابراهیمی درباره خط دفاعی و مشکلاتی که در این منطقه 

دیده می شود راهکار می دهد: »مدافعان کناری ما لب خط 

هستند و خوب جمع نمی شوند مضاف بر اینکه دو مدافع 

میانی ما هم با فاصله زیادی نسبت به هم بازی می کنند. 

در این صورت حتماً بازیکنی باید عمق دفاع ما را ببندد و 

پوشش خوبی به حفره های خط دفاعی بدهد که در این 

صورت حتماً مشکلات دفاعی بسیار کمتر خواهد شد.«

به نظر می رسد که روبرتو دی زربی، مربی ایتالیایی، 

حالا مورد توجه دو باشگاه لیورپول و بارسلونا قرار 

دارد.گزینه پرطرفدار: لیورپول و بارسا به دنبال یک 

مربی!

 اعلام تصمیم یورگن کلوپ برای جدایی از لیورپول 

از  بسیاری  که  شد  باعث  جاری  فصل  پایان  در 

هواداران این تیم شوکه شوند و جست وجو برای 

یافتن جانشین مناسب برای او شروع شود. 

اما این آخرین شوک چند روز اخیر نبود و ژاوی هم 

پس از شکست سنگین شب گذشته تیمش برابر 

ویارئال اعلام کرد که در پایان فصل بارسلونا را ترک 

خواهد کرد تا بار دیگر فوتبال دوستان را در بهت و 

حیرت فرو ببرد و مدیران این باشگاه را هم به فکر 

پیدا کردن جانشین بیندازد. 

از  بسیاری  که  است  شده  باعث  اتفاق  دو  این 

رسانه های ایتالیایی و انگلیسی به صورت جدی به 

احتمال حضور دی زربی روی نیمکت یکی از این دو 

تیم در فصل آینده بپردازند و از او به عنوان گزینه ای 

نام  ژاوی  برای جانشینی کلوپ و  جدی و جذاب 

ببرند. این مربی 44 ساله عملکردی درخشان را در 

رأس کادر فنی برایتون به نمایش گذاشته و پپ 

گواردیولا یکی از اصلی ترین مشوقان و طرفداران 

او در طول این مدت بوده است که شانسش برای 

حضور در بارسلونا را افزایش می دهد. 

پیش از این هم گفته شده بود که لیورپول شرایط 

این مربی جوان را با دقت زیر نظر دارد و او در کنار 

ژابی آلونسو از گزینه های اصلی برای پر کردن جای 

کلوپ در فصل آینده در آنفیلد هستند.

سرمربی قهرمان لیگ برتر بزرگسالان استان بوشهر اعتقاد دارد برای تیم 

تاسیس شهریار قهرمانی در سال اول یک اتفاق بزرگ می باشد.

علی بهشتیان پس از آخرین بازی تیمش و قهرمانی در لیگ استان با 

بیان این مطلب گفت:باشگاه  شهریار بوشهر را با نام مهدی طارمی می 

شناسند و از وی ممنونم که به من اعتماد کرد تا این قهرمانی به دست 

بیاید.تیمداری طارمی در بوشهر انگیزه ها را برای جوانان استان بیشتر کرد 

و این تازه ابتدای راه ماست.

وی تصریح کرد:سطح لیگ استان بالا بود و یکی از بهترین فصل های 

فوتبالی بود که تیم ها با قدرت شرکت کردند.می دانم که سطح لیگ سه 

بالاست و باید با برنامه ریزی برای فصل آتی حرکت کنیم.در ادامه باید 

شخص آقای طارمی به بوشهر بیاید و برای تکمیل برنامه ها نظرات او 

مهم خواهد بود.

بهشتیان در خاتمه افزود:در همه رده هایی که شرکت کردیم برای قهرمانی 

برنامه ریزی شد و تا کنون سه قهرمانی را رقم زده ایم.

علی بهشتیان سرمربی شهریار بوشهر:

قهرمانی در سال اول حضور ارزشمند است 

از طارمی ممنونم که به من اعتماد کرد

با اعلام رضا درویش پرسپولیس تا پایان هفته دو خرید جدید 

خواهد داشت که این به منزله جدایی یک بازیکن بزرگسال 

خواهد بود.یک ستاره از لیست پرسپولیس خط می خورد!

 روز گذشته اوسمار ویرا به عنوان سرمربی پرسپولیس انتخاب 

شد تا سرنوشت نیمکت پرسپولیس سرانجام مشخص شود 

و این تیم پای به فصل جدید خود بگذارد. انتخاب اوسمار 

در میانه نقل و انتقالات باشگاه و در شرایطی رقم خورد که 

پرسپولیس تا کنون عیسی آل کثیر و عبدالکریم حسن را به 

خدمت گرفته است.

نکته جالب اینکه پرسپولیس از ابتدای نقل و انتقالات بر 

)و  گل محمدی  یحیی  توسط  ارائه شده  فهرست  اساس 

دستیارانش( وارد بازار شد و بازیکنان را به خدمت گرفت 

و حالا با سرمربیگری اوسمار، عملا مشکلی هم از این بابت 

باشگاه پرسپولیس را تهدید نمی کند چرا که آنها به نوعی با 

لیست موردنظر سرمربی آینده خود خرید کردند.

حالا رضا درویش در برنامه فوتبال برتر اعلام کرده که این 

باشگاه به دنبال جذب دو بازیکن است که یکی تا روز دوشنبه 

و دیگری تا پایان هفته به این تیم منتقل خواهند شد. او 

تاکید کرده که این دو بازیکن ایرانی خواهند بود و در عین 

حال ناگفته مشخص است که آنها جزء بازیکنان بزرگسال 

فوتبال ایران نیز هستند.

به این ترتیب اوسمار لاس ویرا در یک چالش جدی قرار 

سرلک،  میلاد  و  عمری  محمد  جدایی  با  گرفت.  خواهد 

و حالا  کرد  آنها  را جایگزین  دیگر  بازیکن  دو  پرسپولیس 

فهرست پرسپولیس تنها یک جای خالی دارد و طبیعتا قرمزها 

برای جذب 2 بازیکن موردنظر باید یک نفر را در فهرست مازاد 

قرار بدهند.

بنابراین سرمربی پرسپولیس باید به این سوال مهم پاسخ 

بدهد که چه کسی در لیست مازاد او قرار خواهد گرفت و او 

چه کسی را از تیمش بیرون خواهد کرد؟

این لیست کامل بازیکنان بزرگسال پرسپولیس است:

1( علیرضا بیرانوند 2( دانیال اسماعیلی فر 3( حسین کنعانی 

4( فرشاد فرجی 5( علی نعمتی 6( گئورگی گولسیانی 7( 

عبدالکریم حسن 8( سینا اسدبیگی 9( سروش رفیعی 10( 

سعید صادقی 11( مهدی ترابی 12( امید عالیشاه 13( مسعود 

ریگی 14( وحید امیری 15( وحدت حنانوف 16( عیسی آل کثیر 

17( نبیل باهویی 18( شهاب زاهدی 19( ؟؟؟

از بین این نفرات شاید نبیل باهویی و وحدت حنانوف تنها 

بازیکنانی باشند که در نگاه نخست احتمال جدایی شان وجود 

دارد. بازیکنانی که شاید کنار گذاشتن آنها نیز دردسر چندانی 

برای اوسمار نداشته باشد و عملا او در اولین تصمیم مهم خود 

را بدون هزینه پشت سر بگذارد. این موضوع از آن جهت 

اهمیت دارد که او حمایت بیشتر بازیکنان را پشت سر خود 

می بیند و حتی این یکی از عوامل مهم در انتصاب او بوده 

است.

باشگاه پرسپولیس در این نقل و انتقالات تلاش کرد که نبیل 

را برای جذب آقایی پور وارد معامله کند و همچنین در بحث 

وحدت حنانوف نیز ابتدا قصد فروش او به گل گهر و سپس 

معاوضه با مس رفسنجان برای محمد خدابنده لو را داشت که 

اگر یکی از این سه حالت اتفاق بیفتد شاید ایده آل قرمزها 

نیز باشد.اما به هر حال شاید در این نقل و انتقالات اتفاقات 

دیگری هم برای پرسپولیس رخ دهد و اوسمار مجبور شود 

از بین بازیکنان ایرانی که مهمترین حامی او در پرسپولیس 

هستند نیز مجبور به کنار گذاشتن یک نفر شود.

باشگاه  ماه،  بهمن  دهم  روز  در  انتقالات  و  نقل  شروع  با 

پرسپولیس باید به سرعت تصمیم نهایی خود در مورد یک 

بازیکن خروجی را بگیرد و شاید این محل بحث بعدی در این 

باشگاه باشد، چرا که بعید است حتی نبیل و وحدت نیز حاضر 

باشند به این سادگی ها از پرسپولیس کنار بروند.

یک ستاره از لیست پرسپولیس خط می خورد!

مانچینی: باید کره، ژاپن و ایران را شکست داد

علیرضا فغانی داور برجسته ایرانی در این دوره از جام ملت های آسیا شانس 

کمتری برای قضاوت در فینال و رده بندی دارد.اتفاق عجیبی که فغانی را از 

فینال آسیا دور کرد! فغانی که در این دوره از رقابت های جام ملت های آسیا 

به عنوان یکی از داوران بین المللی کشور استرالیا حضور پیدا کرده، به عنوان 

یکی از باتجربه ترین و آماده ترین داوران فوتبال آسیا شانس مناسبی برای 

قضاوت بازی فینال خواهد داشت.این داور ایرانی با وجود تجربه بالایی 

که دارد، اما نسبت به دوره های گذشته جام ملت ها از شانس کمتری برای 

سوت زدن در فینال برخوردار است. فغانی که دوشنبه شب در مسابقه عراق 

و اردن در یک هشتم نهایی سوت می زند، در صورتی که ایران یا استرالیا 

به فینال آسیا برسند نمی تواند در این دیدار قضاوت کند.اگر داور فینال جام 

ملت های 2015 در دوره های قبلی این تورنمنت فقط در صورت رسیدن ایران 

به فینال شانس سوت زدن در دیدار پایانی را از دست می داد، حالا او به 

عنوان یکی از داورانی که از کشور استرالیا به AFC معرفی شده و البته اصالت 

ایرانی دارد، در صورتی که هر یک از تیم های ایران و استرالیا به فینال شانس 

قضاوت در این بازی را کاملا از کف می دهد.نکته قابل توجه اینکه اگر هردو 

تیم ایران و استرالیا به نیمه نهایی هم برسند)با توجه به شرایط جدول(، 

عملا فغانی شانس قضاوت در نیمه نهایی را نیز نخواهد داشت و از سوی 

دیگر او فقط در صورتی در بازی رده بندی هم می تواند شرکت کند که یک 

طرف آن ایران یا استرالیا نباشد!در شرایطی که تیم داوری ایران شامل موعود 

بنیادی فر، سعید قاسمی و علیرضا ایلدروم قطر را ترک کردند و دیگر شانسی 

برای قضاوت ندارند، حالا فغانی هم در مراحل بعدی مسابقات از شانس 

کمتری برای قضاوت برخوردار می شود. موضوعی که یکبار دیگر تصمیم چند 

ماه قبل کمیته داوران برای خروج نام فغانی از لیست داوران بین المللی ایران 

را زیر سوال می برد.

اتفاق عجیبی که فغانی را

 از فینال آسیا دور کرد!

سرمربی تیم ملی فوتبال سوریه از آمادگی تیمش 

برای دیدار حساس با ایران در یک هشتم نهایی جام 

ملت های آسیا سخن به میان آورد.سرمربی سرشناس 

سوریه: از ایران نمی ترسیم! تیم ملی فوتبال سوریه با 

هدایت هکتور کوپر سرمربی سرشناس و آرژانتینی 

خود جواز حضور در مرحله یک هشتم نهایی جام 

است.سوری ها  آورده  دست  به  را  آسیا  ملت های 

چهارشنبه در این مرحله باید مقابل ایران قرار بگیرند 

و اعضای این تیم انگیزه زیادی برای درخشش در این 

مسابقه خواهند داشت.هکتور کوپر، سرمربی تیم ملی 

سوریه، در فاصله کوتاه تا بازی با ایران مصاحبه ای با 

سایت فدراسیون سوریه انجام داده است.او گفت: 

به تیم ایران احترام می گذارم اما ترسی از آنها ندارم. 

به دنبال بازی دفاعی نیستیم اما با توجه به امکانات 

تیم بازی خواهیم کرد.هکتور کوپر ادامه داد: ۱۱ بازیکن 

با قلب آهنی را برای این دیدار انتخاب کرده ام. بازی 

سختی است اما بدون ترس به بالاترین مرحله در 

جام ملت ها خواهم رسید.سرمربی سوریه افزود: از 

هواداران تیم می خواهم که در این بازی سخت از تیم 

خود حمایت کنند. برای خوشحال کردن آن ها نهایت 

تلاش خود را به کار خواهیم گرفت.

سرمربی سرشناس سوریه: 

از ایران نمی ترسیم!

روبرتو مانچینی، سرمربی ایتالیایی تیم ملی عربستان، به 

اعتماد کامل دارد. خط حمله تیمش مقابل کره جنوبی 

مانچینی: باید کره، ژاپن و ایران را شکست داد

 در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا ۲۰۲۳ 

قطر، یک فینال زودرس میان دو تیم کره جنوبی و عربستان 

برگزار خواهد شد؛ این جدال با حواشی پیش آمده از مرحله 

گروهی درگیر خواهد بود.

در دور سوم مرحله گروهی بود که کره جنوبی مقابل مالزی 

که  شرایطی  در  و  گرفت  تساوی مصلحتی  یک  نظر  به 

می توانست بازی را به راحتی پیروز شود، تصمیم گرفت 

در رده دوم گروه قرار گیرد تا به جای ژاپن با عربستان رو 

در رو شود. کره امید دارد تا بتواند طلسم ۶۴ ساله قهرمان 

نشدنش را در این دوره از مسابقات باطل کند و عربستان 

روبرتو  با حضور  خود  جدید  پروژه  آغاز  به  توجه  با  هم 

مانچینی، انگیزه های فراوانی دارد.

عربستان،  فوتبال  ملی  تیم  ایتالیایی  مانچینی، سرمربی 

گفت: ما موقعیت های گلزنی زیادی داشتیم که باید در آنها 

موفق می شدیم اما آنچه مهم است عملکرد است. شعار 

ما این است که همیشه خوب بازی کنیم و برای پیروزی 

تلاش کنیم. در فوتبال باید گل بزنی، در دو بازی گذشته 

موقعیت های زیادی برای گلزنی داشتیم، امیدوارم بتوانیم 

گل های زیادی در بازی بعدی به ثمر برسانیم.

مقابل  گروهی  مرحله  سوم  بازی  خصوص  در  مانچینی 

تایلند که بدون گل به پایان رسید، توضیح داد: خوب بازی 

کردیم، 17 شوت زدیم و حریف را می توانستیم شکست 

دهیم. آنها فقط 3 شوت زدند و همچنین 70 درصد مالکیت 

توپ را در اختیار داشتیم.

یک هشتم  مرحله  در  کره  با  رویارویی  در خصوص  وی 

نهایی نیز گفت: برای رسیدن به جایگاه های ارزشمند در 

این مسابقات باید با تیم های قدرتمندی روبرو شویم که 

در مرحله یک هشتم نهایی باید با تیم هایی مانند ژاپن، 

کره و ایران روبرو شویم. ما باید آنها را شکست دهیم تا 

جام قهرمانی را بدست آوریم. اکنون روی جنگ کره تمرکز 

کرده ایم و خواهیم دید که چه اتفاقی می افتد.

لازم به ذکر است کنفدراسیون فوتبال آسیا در رسانه های 

خودش درباره بازی دو تیم کره جنوبی و عربستان نوشت: 

کره بازیکنانی مانند سون هیونگ مین، کیم مین جائه و لی 

کانگ این را در اختیار دارد که در بالاترین سطح اروپا بازی 

می کنند. همچنین، هر دو مربی کره و عربستان سعودی 

دارند.  را  قاره ای  قهرمانی  مسابقات  در  قهرمانی  تجربه 

را در یورو  ایتالیا  روبرتو مانچینی  سرمربی عربستانی ها، 

2020 هدایت کرد و به قهرمانی رسید و کلینزمن نیز آمریکا 

را به قهرمانی در جام طلایی آمریکای شمالی و مرکزی در 

سال 2013 رساند.دیدار دو تیم کره جنوبی و عربستان روز 

سه شنبه دهم بهمن ماه ۱۴۰۲، ساعت ۱۹:۳۰ در ورزشگاه 

اجوکیشن برگزار می شود.

گروهی  مرحله  از  عمان  ملی  تیم  حذف  از  پس 

رقابت های جام ملت های آسیا 2023 قطر که منجر 

ایوانکوویچ کروات شد، همچنان  برانکو  به جدایی 

حالت خشم بین هواداران عمانی حاکم است.عمان 

جزء هشت کشوری بود که نتوانست جواز حضور 

در دور بعدی مسابقات را به دست بیاورد. موضوعی 

که ناکامی مطلق را در میان علاقه مندان به فوتبال 

نیزهواداران  حالا  و  داشت  دنبال  به  کشور  این  در 

فدراسیون  اعضای  تمامی  خروج  خواستار  عمانی 

فوتبال این کشور شده اند.روزنامه الرایة قطر در این 

خصوص نوشته است که در واقع عمانی ها اعتقاد 

دارند پایان همکاری با برانکو کافی نیست و باید با 

جدایی اعضای فدراسیون فوتبال، افرادی که بتوانند 

فوتبال عمان را توسعه دهند، بر سر کار بیایند.این 

روزنامه نوشته هواداران عمانی اعتقاد دارند فدراسیون 

فعلی فرصت کامل برای نشان دادن توانایی هایش 

داشت اما به فوتبال و هواداران عمانی آسیب زد و 

هواداران از وضعیت فوتبال عمان ناراحتی عمیق خود 

را ابراز کردند.الرایة نوشته است هواداران عمانی از این 

موضوع متعجب هستند که با وجود افت نتایج تیم 

ملی این مدت، فدراسیون فوتبال این کشور به چه 

دلیلی با برانکو ایوانکوویچ همکاری اش را ادامه داده و 

به همین دلیل آنها نیز باید به همراه سرمربی کروات، 

جدا شوند.

خشم عمانی ها: 

کل اعضای فدراسیون 

باید با برانکو بروند

استیون جرارد، سرمربی الاتفاق ابراز امیدواری کرد تیم عربستانی قهرمان 

جام ملت های آسیا شود.فینال مورد علاقه جرارد در جام ملت  های آسیا 

استیون جرارد سرمربی تیم فوتبال الاتفاق درباره آخرین شرایط تیم خود 

در گفتگویی کوتاهی اینطور حرف زده است: اکنون مهم ترین چیز این 

است که آمادگی لازم را به دست آوریم و آن مربوط به انجام دو بازی 

رقابتی در مسابقات دوستانه الوحده است.

اسطوره باشگاه لیورپول در بخشی دیگری از این مصاحبه ابراز امیدواری 

کرده که فینال جام ملت های آسیا میان دو تیم بحرین و عربستان برگزار 

شود: "امیدوارم عربستان قهرمان جام ملت های آسیا شود. اکنون بخشی 

از عربستان سعودی هستم و بخشی از همین چشم انداز به شمار می آیم. 

در  ای  برجسته  دارم و همچنین دوستان  اینجا  در  زیادی  من دوستان 

با هم  فینال  در  بحرین  و  دارم عربستان  بنابراین دوست  دارم،  بحرین 

بازی کنند.«

فینال مورد علاقه جرارد 

در جام ملت  های آسیا
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آشنایی با خواص گیاه خارشتر
خارشتر گیاهی است که بیشتر در بخش های جنوبی کشور یافت می شود و برای بواسیر، 
پاک سازی مثانه، تسهیل استفراغ، برطرف کردن قولنج و ... موثر است. 

بیشتر بدانیم 

تندرستی 

گزارشتغذیه سالم

سلامت

همه می دانند که پیاده روی چه حسن هایی دارد؛ به طوری که در 

مطالعه جدیدی آمده است که روزانه با ۸ هزار و ۸۰۰ قدم )معادل 

۶ کیلومتر( پیاده روی می توانید خطر مرگ و میر زودرس و ابتلا به 

بیماری های قلبی را از خود دور کنید.

به گزارش جام جم آنلاین، بسیاری از ما دوست داریم که فرصتی 

در شهر های  که  ما، کسانی  بین  از  کنیم.  پیدا  روی  پیاده  برای 

بزرگ زندگی می کنند و سبک زندگی مدرن تر دارند، می دانند که 

با کاهش پیاده روی و فعالیت  های فیزیکی، خطرات زیادی در 

کمین سلامتی آنهاست.

البته در بین ما کسانی هم هستند که معتقدند این فواید پیاده 

روی و حرف های مثبتی که در این زمینه مطرح می شود، متعلق 

به آب و هوای کلان شهر ها نیست و در آن شهرها، پیاده روی و 

تنفس دود و سرب، با خودکشی تدریجی تفاوتی ندارد. زندگی 

شهر نشینی و روزگار گذراندن در عصر دیجیتال و هوش مصنوعی 

اگر چه آسایش بیشتری دارد، اما به تبع آن آرامش کمتری داشته 

و انسان محصور شده در حجم زیادی از امکانات روز به روز کم 

تحرکتر شده و به دنبال عافیت طلبی بیشتر است. با توجه به 

چنینی شرایط حاکی که بر زندگی تک تک ما افراد جامعه سایه 

انداخته است داشتن تحرک و ورزش روزانه ول یک پیاده روی 

ساده منظم می تواند خطرات بعضا جبران ناپذیر این بی تحرکی 

زد.  رقم  اتفاقاتی  از ۶ هزار قدم می توان  کند.با بیش  را خنثی 

درست است که بسیاری از افراد، معتقدند، پیاده روی زیر ۱۲ هزار 

قدم، پیاده روی نیست؛ اما در مطالعه جدید آمده است که روزانه 

با ۸ هزار و ۸۰۰ قدم )معادل ۶ کیلومتر( پیاده روی می توانید خطر 

مرگ و میر زودرس و ابتلا به بیماری های قلبی را از خود دور کنید. 

این اولین مطالعه ای است که میزان ایده آل گام هایی را که باید 

در روز بردارید، اندازه گیری می کند و نشان می دهد که فعالیت 

بدنی کوتاه مدت هم می تواند احتمال بیماری های قلبی و مرگ 

زودرس را به حداقل برساند.

افزایش تعداد گام، تضمین سلامت
این طور که محققان می گویند، برای بسیاری از افراد، پیاده روی 

نظر  به  قدم  هزار   ۱۰ از  آسان تر  روز،  در  قدم  هزار   ۹ تا  هزار   ۷

اندازه ۵۰۰  به  روزانه  افزایش تعداد گام های  از طرفی  می رسد، 

می دهد.  افزایش  چشمگیری  طور  به  را  پیاده روی  فواید  قدم، 

کافی است هربار مدت زمان پیاده روی خودتان را تقریباً ۱۰ دقیقه 

)حدود هزار قدم( بیشتر کنید. با به کارگیری این مهم، شما با هر 

میزان آمادگی بدنی می توانید به تدریج گام های روزانه خودتان 

را  بیشتر  یا  قدم  هزار   ۱۰ یکباره  به  اینکه  نه  دهید،  افزایش  را 

هدف قرار دهید. حتی افزودن کمترین تعداد قدم ها در طول یک 

پیاده روی ارزشمند است و سلامت شما را ارتقا می دهد.

شما باید بدانید که:
۲ هزار و ۶۰۰ قدم در روز، خطر مرگ و میر را تا ۸ درصد کاهش 

می دهد.۲ هزار و ۸۰۰ قدم در روز عملکرد قلب را تقویت می کند 

و خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی را تا ۱۱ درصد کاهش 

می دهد. در مقیاس بالاتر هم ۸ هزار و ۸۰۰ قدم در روز با کاهش 

۶۰ درصدی خطر مرگ و میر و ۷ هزار و ۲۰۰ قدم با کاهش ۵۱ 

درصدی خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی همراه است.

کاهش مرگ و میر با بالابردن کیفیت
دو  را  خود  پیاده روی  مزایای  می توانید  نیز  سرعت  افزایش  با 

با  راه رفتن سریع  چندان کنید. در این مطالعه آمده است که 

کاهش خطر مرگ و میر مرتبط است. پیاده روی با سرعت زیاد، 

موضوع،  همین  می دهد،  افزایش  را  ورزش  سختی  و  شدت 

اهداف  به  را  شما  و  می کند  تسریع  را  فیزیولوژیکی  تغییرات 

مدنظرتان )کاهش وزن، چربی سوزی و ...( نزدیکتر می کند.

راهکار هایی برای بالا بردن قدم
اگر از وسایل حمل ونقل عمومی استفاده می کنید، زودتر از زمان 

معمول، زودتر از ایستگاه مقصد، از اتوبوس یا قطار پیاده شوید 

تا بخشی از مسیر را پیاده طی کنید.

اگر خودتان رانندگی می کنید، کمی دورتر از مقصد پارک کنید و 

باقی راه را پیاده بروید.

از اوقات فراغت خود را در منزل، حتی برای ۵ الی ۱۰  دقایقی 

دقیقه، راه بروید.

به جای آسانسور از پله استفاده کنید.

عوامل مختلفی وجود دارد که بر عزت نفس تاثیر می گذارد. 

ارتباط بین زیبایی و عزت نفس کمی دشوار است و نمی شود 

از آن برای همه افراد نتیجه یکسانی به دست آورد. تشخیص 

یا  برخوردار هستند  بالاتری  نفس  عزت  از  زیبا  افراد  این که 

افرادی که از عزت نفس بالایی برخوردارند، زیبایی بیشتری 

دارند نیز کار سختی است.

یکی  به  اکنون  هم  زیبایی  صنعت  که  است  درحالی  این 

اقدامات  که  است  شده  تبدیل  کشور  در  صنایع  ازبزرگترین 

مختلفی را شامل می شود؛از خرید و استفاده از لوازم آرایشی و 

بهداشتی گرفته تا انجام عمل های زیبایی متعارف و نامتعارف 

افراد  فقط شامل  که  زیباجویانی  و  زیبایی  گوناگون.کارهای 

آسیب دیده نیستند بلکه افراد بسیاری را شاهد هستیم که 

همه ساله صورت و بدن خود را به تیغ جراحان می سپارند 

تا شاید کمی از کمبود اعتماد به نفس شان التیام پیدا کند.

بر نظام سلامت  زیبایی چند سالی است که علاوه  صنعت 

کشور، بعد روحی و روانی زنان و مردان را نشانه گرفته است 

و به گونه ای از این طریق به کسب درآمد می پردازد. صنعتی 

آن نشات می گیرد.  از  استانداردهای جدیدی  روزه  که همه 

استانداردها و معیارهایی که مشخص نیست از کجا و توسط 

چه کسانی آمده و مطرح شده است و برخی از پزشکانی که 

حالا تخصص شان هم قربانی کسب درآمد بیشتر در این حوزه 

شده است. افرادی که از این صنعت به عنوان راهی برای بیان 

خود استفاده می کنند و برای بسیاری، زیبا به نظر رسیدن از 

اهمیت ویژه ای برخوردار است، اما آیا این زیبایی ظاهری به 

حدی مهم است که روان ما را دچار آسیب کند؟ 

     

صنعت زیبایی، صنعتی برای همه فصول
صنعت زیبایی روز به روز در حال گسترش است. از طرفی در 

زیبایی شدت  انجام عمل های  به  اخیر میل مردم  سال های 

گرفته و روز  به  روز افراد زیادی به سمت انجام این عمل ها 

آیا  اما  است  گرفته  قرار  بیشتری  استقبال  مورد  و  می روند 

عمل های زیبایی به افزایش عزت  نفس افراد کمک می کند؟ 

فردی که اعتماد به نفس کافی دارد، برای جراحی های سنگین 

زیبایی، جسم و روح خودش را خسته نمی کند. این افراد برای 

تقویت ملاک های زیبایی تلاش می کنند؛ اما از حد و مرز خود 

فراتر نمی روند. همانطور که این روانشناس بر این باور است 

افراد بسیاری سراغ عمل های زیبایی می روند، کمالگرا هستند 

و نمی توانند در این خصوص قانع شوند و این همان اعتماد 

به نفس کاذب است که باید شناخته شود و با استفاده از 

روش CBT یا شناخت درمانی تحت درمان قرار گیرند. 

     

ایده آل یا استانداردهایی برای زیبایی؟
استانداردهای زیبایی القا شده به ویژه از سوی فضای مجازی و 

شبکه های اجتماعی مختلف، گاهی اوقات دور از ذهن و عقل 

است. زمانی که لاغری بیش ازحد برای زنان، به عنوان نمونه ای 

بسیارخوب تعیین می شود و افراد بسیاری که با فضای مجازی 

بیشتر سر و کار دارند و این ایده آل زیبایی را ملکه ذهن خود 

می کنند منجر به این می شود که آنان رضایتی از بدن و ظاهر 

خود نداشته باشند. ابوطالبی احمدی نیز اظهار می کند: »زیبایی، 

حق هرانسانی است اما اگر افراد بخواهند برای آن وقت، هزینه 

و انرژی روانی شان را از دست بدهند، اصلا مناسب نیست. 

افرادی که درگیر خود می شوند، به نحوی که از حقایق دست 

می کشند یا این که برای دستیابی به زیبایی به هر کاری دست 

می زنند تا به نتیجه مطلوب برسند نیز مشکل ساز هستند. ما 

نباید برای زیبایی درگیر شویم به نحوی که به هر شکلی به 

آن برسیم. همه اینها جزو اختلالات روانی محسوب می شود.« 

به هر حال افزایش اعتماد به نفس با انجام یک یا چند عمل 

زیبایی و انجام اقدامات مختلف در این زمینه برطرف نمی شود 

یا یک روز در قامت یک فرشته نجات زنگ در خانه را به صدا 

درنمی آورد. اگر می خواهید نسبت به  ظاهر و حالات بدنی خود 

حس بهتری داشته باشید باید ذهن و دیدگاه خود را نسبت 

به ظاهر تغییر دهید.

اعتماد به نفس و زیبایی ظاهری و باطنی
زیبایی در وجود انسان هاست؛ اما برای بسیاری از افراد مهم 

است تا بهترین شکل ظاهری خود را در نظر دیگران داشته 

 باشند. آنان فکر می کنند اگر چنین باشد آن اعتماد به نفس 

مطلوب خود را به دست می آورند. دکتر تقی ابوطالبی احمدی، 

روان شناس تربیتی و مشاور خانواده ضمن اشاره به تعریف 

اعتماد به نفس و عزت نفس به جام جم می گوید: »اعتماد به 

نفس توان ابراز وجود منطقی انسان در موقعیت های مختلف 

زندگی است اما عزت نفس؛ میزان ارزش گذاری فرد نسبت به 

خود است به گونه ای که با انجام عمل درست اجازه نمی دهد 

کسی از آن ایراد بگیرد. این دو واژه معنای بسیار متفاوتی دارد و 

سرمایه جاودانی برای بشر است. در اعتماد به نفس کاذب، افراد 

تمایل بیشتری برای دیده شدن دارند و به نوعی دارای حس 

خودبرتر بینی هستند.« به هر حال رفتار آدم ها تا حد زیادی 

بر ظاهرشان تاثیر می گذارد اما اگر افراد از ظاهر خود رضایت 

ندارند و مدام آن را تغییر می دهند، در واقع مشکل اصلی ظاهر 

آنان نیست، بلکه این درون شان است که نمی تواند ظاهر را 

بپذیرد. آنان حتی اگر به ملکه زیبایی هم تبدیل شوند، تا زمانی 

که اعتماد به نفس کافی نداشته باشند و خود را باور نکنند، 

همچنان در پی تغییر هستند. ابوطالبی احمدی نیز معتقد است 

افرادی که دچاراعتماد به نفس کاذب هستند، بسیار کمالگرا 

بوده و ازحد اعتدال خارج شده اند که باید حتما تحت درمان 

قرار گیرند. وی همچنین تصریح می کند: »اگر زنان دچار این 

نوع از اعتماد به نفس شوند به سراغ کارهای زیبایی رفته و این 

موضوع در مردان بیشتر روی شغل وجایگاه اجتماعی شان تاثیر 

می گذارد.« مرز باریک و مبهمی بین داشتن اعتماد به نفس و 

خودبرتربینی و خودشیفتگی وجود دارد. فردی که شخصیت 

خود را درداشتن اندامی بی نقص و منحصر می داند، به مرور 

زمان یا به خودبرتربینی مبتلا می شود یا به قول معروف ازطرف 

دیگر بام افتاده و همواره دچار احساس ضعف و خودکم بینی 

می شود.

بینی گفت: برخی مشکلات  متخصص گوش، حلق و 

سینوزیتی را با آلرژی اشتباه گرفته و سعی بر آن دارند تا 

با خوددرمانی این قبیل مشکلات را رفع نمایند در حالی 

باید توسط  باید توجه داشت که تشخیص حتماً  که 

کار  در دستور  درمانی تخصصی  روند  و  انجام  پزشک 

قرار گیرد.

محمدی  جواد  سید  آنلاین،  جم  جام  گزارش  به 

متخصص گوش، حلق و بینی در رادیو جوان با اشاره به 

شایع ترین بیماری های فصلی تنفسی بیان کرد: بی شک 

از شایع ترین و رایج ترین بیماری ها در فصول مختلف؛ 

آلرژی است که بیش از ۳۰ درصد افراد را درگیر می کند. 

ما اصولا آلرژی ها را به ۳ دسته عمده تقسیم می کنیم؛ 

نخست آلرژی فصلی که در فصول خاصی همچون بهار 

و پاییز بیشتر شیوع پیدا می کند چرا که گرد و خاک 

و همچنین گرده های گل و گیاه در این فصول بیشتر 

)شرایط  دوره ای  آلرژی های  مورد؛  دومین  می شوند. 

موی  به  افراد  مورد  این  در  و  است  موقت(  و  خاص 

برخی حیوانات همچون گربه دچار عطسه، خارش و یا 

حتی آبریزیش بینی می شود و نهایتا نوع سوم آلرژی 

به صورت دائمی است که در این مورد؛ فرد در طول 

از ۹ ماه  از ۳ ساعت و در طول سال بیش  روز بیش 

دارای علائم آلرژیک باشد که طبیعتا درمان هر کدام از 

آلرژی ها کاملا متفاوت است.

علائمی  دچار  فصل  تغییر  با  افراد  اگر  داد:  ادامه  وی 

می شوند  خارش  و  عطسه  بینی،  آبریزش  همچون 

غذایی  مناسب  رژیم  رعایت  با  که  بدانند  است  بهتر 

می توان شدت علائم آلرژی را کاهش داد. اگرچه این 

مواد غذایی نقش درمانی در آلرژی ندارند؛ اما علاوه بر 

کاهش علائم آلرژی برای سلامت عمومی بدن شما نیز 

مفید هستند. میوه ها و سبزی ها سرشار از ویتامین ها 

و مواد مغذی مورد نیاز بدن است و می توانند از ابتلا 

طور  به  نمایند.  جلوگیری  فصلی  حساسیت های  به 

از حساسیت دوری و  راه برای جلوگیری  کلی بهترین 

فاصله گرفتن از مواد حساسیت زا است؛ اما چنانچه که 

نتوانستید جلوی حساسیت خود را بگیرید می توانید از 

راهکار های زیر استفاده کنید. 

این متخصص گوش، حلق و بینی با اشاره به بروز و 

ظهور علائم مختلف آلرژی گفت: نشانه های آلرژی به 

سه دسته تقسیم بندی می شوند که به ترتیب خفیف، 

متوسط و حاد نام دارند. واکنش خفیف به این معنی 

است که یک ناحیه از بدن را تحت تأثیر قرار می دهد، 

معمولًا  چشم.  از  آبریزش  و  خارش  التهاب،  مانند 

نشانه های واکنش متوسط در سایر بخش های مختلف 

است  ممکن  چشم  خارش  و  می شوند  منتشر  بدن 

البته در  به خارش گلو و تنگی نفس هم منجر شود. 

آلرژی حاد قضیه متفاوت می شود چرا که آلرژی گاهی 

تمام بدن را می گیرد و منتشر می شود و یک موقعیت 

خطرناک را به وجود می آورد و از جمله مواردی است 

که در میان فوریت های پزشکی قرار دارند. عکس العمل 

حاد ممکن است از خارش چشم شروع شود و در عرض 

کاملًا  و علایم  بشود  بدن پخش  تمام  در  دقیقه  چند 

جدی مانند درد معده، گرفتگی عضلات، تهوع و اسهال 

را به دنبال خواهد داشت.

محمدی با تأکید بر تشخیص تخصصی آلرژی و پرهیز 

از خود درمانی انواع آلرژی ها اظهار کرد: برخی مشکلات 

سینوزیتی را با آلرژی اشتباه گرفته و سعی بر آن دارند 

تا با خوددرمانی این قبیل مشکلات را رفع نمایند در 

حالی که باید توجه داشت؛ سینوزیت، ورم یا التهاب 

بافت مخاطی سینوس ها است و معمولًا مسدود شدن 

سینوس ها به خاطر وجود مایع یا میکروارگانیسم های 

آن ها  عفونت  باعث  و  است  باکتریایی  یا  ویروسی 

می شود. آلرژی می تواند باعث التهاب مزمن سینوس ها 

و غشای مخاطی بینی شود. این التهاب مانع از خروج 

به  منجر  و  شده  سینوس  حفره  از  باکتری ها  طبیعی 

افزایش احتمال بروز سینوزیت باکتریایی ثانویه می شود 

که با تشخیص به موقع قابل رفع و درمان کامل است.

انواع  شایع ترین  از  یکی  همواره  افزود:  ادامه  در  وی 

Post- سینوزیت  های مزمن خلط های پشت حلقی یا

nasal drip )PND( است. خلط معمولًا مشکل زیادی 

ایجاد نمی کند. در طول روز با بزاق مخلوط و از بینی 

اگر بدن خلط  با این حال،  بلعیده یا دمیده می شود. 

بیش از حدی تولید کند، بسیار بیشتر مورد توجه قرار 

می گیرد. در این شرایط فرد ممکن است احساس کند 

این همان  ترشح می شود.  از پشت حلقش  که خلط 

چیزی است که به ترشح پشت حلق معروف است که 

باید دلیل شناسایی و درمان مختص به آن در  حتماً 

دستور کار قرار گیرد.این متخصص گوش، حلق و بینی 

در راستای ارتباط میان لوزه ها و ایجاد انواع بیماری ها 

همچون آلرژی بیان کرد: بسیاری از والدینی که کودکان 

ضعیفی دارند و مدام سرما می خورند بر این باور اشتباه 

ایجاد  از  جلوگیری  برای  لوزه  کردن  خارج  که  هستند 

سرماخوردگی و آلرژی خطر آفرین است در حالی که ما 

لوزه ها و غدد لنفاوی انتهای حلق افراد را جزو لوزه های 

کامی و دسته سوم در نظر می گیریم چرا که این لوزه ها 

نبوده و حذف آن ها ضرر  برخوردار  از اهمیت ویژه ای 

خاصی برای بیمار به همراه ندارد و در صورت تشخیص 

بزرگ شدن این لوزه ها؛ ما با خارج کردن لوزه ها از بروز 

بسیاری از بیماری ها همچون سرما خوردگی های مکرر 

و انواع آلرژی ها ناگهانی جلوگیری می کنیم و این روند 

از  نشان  که  می شود  ظاهر  بیشتر  کودکان  در  اصولًا 

سیستم ایمنی ضعیف آن ها دارد.

D ارتباط کمبود ویتامین 
 با خطر بروز ۶ بیماری

ویتامین D با ایجاد افزایش جذب فسفر و کلسیم از روده ها و کاهش 

دفع از کلیه به متابولیسم استخوان ها کمک می کند. این ویتامین 

محلول در چربی است و به رشد و استحکام استخوان ها از طریق 

کنترل تعادل کلسیم و فسفر کمک می کند.

 در سراسر جهان در حدود یک میلیارد نفر در معرض سطوح ناکافی 

ویتامین D در خون شان هستند. برآورد می شود که ۴۰ تا ۷۵ درصد 

از تمام بزرگسالان دچار کمبود ویتامین D باشند. ویتامین D از راه 

مصرف برخی مواد غذایی یا قرار گرفتن در معرض نور خورشید جذب 

بدن می شود.

نیاز روزانه برای این ویتامین برای هر فرد بالغ ۱۰ میکروگرم یا حداکثر 

۲۰۰۰ واحد در روز است که در دوران کودکی و پیری این میزان بالاتر 

است.

باعث می شود که  انسان  به پوست  فرابنفش  پرتو  تابش  آفتاب: 

ماده ای به نام دهیدروکلسترول با طی مراحلی در بدن در کلیه به 

ویتامین D تبدیل شود. افراد با پوست روشن تر نسبت به تیره ترها 

می توانند در مدت کمتری که زیر آفتاب مانده اند نیاز خود به این 

ویتامین را تامین کنند.

منابع گیاهی: قارچ، غلات و برخی سبزیجات و میوه ها.

منابع حیوانی: کره، روغن کبد ماهی، زرده تخم مرغ، خامه، جگر و 

ماهی ساردین.

بنابر اعلام دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت، برخی 

از شایع ترین بیماری های مرتبط با فقر ویتامین D شامل موارد زیر 

است:

بیماری قلبی: افراد مبتلا به کمبود ویتامین D تقریبا ۳۲ درصد بیشتر 

از سایرین در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی هستند. ویتامین 

D به بهود عملکرد سیستم ایمنی بدن و کنترل التهاب و در نتیجه 

کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی کمک می کند.

بیماری التهابی روده: مطالعات انجام شده در اروپا و ایالات متحده 

ارتباط بین سطوح پایین ویتامین D و میزان بالای ابتلا به بیماری های 

التهابی روده را نشان داده است. بیماری التهابی روده در جمعیتی که 

کمترین میزان نور خورشید را دریافت می کنند، بیشتر است.

 D ویتامین کمبود  در معرض  که  بزرگسالانی  آلزایمر:  و  زوال عقل 

هستند، ۵۳ درصد نسبت به سایرین بیشتر در معرض خطر زوال 

عقل قرار دارند.

بیماری کلیوی: یک مطالعه نشان داده کسانی که دچار فقر ویتامین 

D هستند، دو برابر بیشتر در معرض آلبومینوری یا آلبومین بالا در 

ادرار قرار دارند. آلبومینوری از نشانه های اولیه آسیب کلیوی است.

پوکی استخوان: ویتامین D از آنجا که منجر به جذب کلسیم و فسفات 

از رژیم غذایی می شود، به طور مستقیم با پوکی استخوان ارتباط دارد. 

کمبود این ویتامین منجر به دردهای استخوانی و پوکی استخوان 

می شود و خطر شکستگی های استخوانی را چند برابر می کند.

دیابت نوع ۲: مطالعات حاکی از آن هستند که قرار گرفتن روزانه ۲۰ 

 ،D دقیقه در معرض نور خورشید و یا استفاده از مکمل های ویتامین

خطر ابتلا به دیابت نوع ۲ را کاهش می دهد.

 معجزه زیاد بیش از ۶ هزار قدم زدن در روز

 علت ایجاد خلط  های 
پشت حلق چیست؟

 قربانیان زیبایی!
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شما

همکاران  ما 

در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 

و ...

خبر

کتابخانه

خبر

گردشگردی

از  یادی  با  کتاب  جهان  ماهنامه  جدید  شماره 

کتاب  بازار  تازه های  و  قریب  مهدی  شاهنامه پژوهی 

منتشر شد و روی پیشخان مطبوعات آمد.شماره ۴۰۲ 

ماهنامه جهان کتاب با یادی از شاهنامه پژوهی مهدی 

قریب و تازه های بازار کتاب به تازگی منتشر شده و روی 

پیشخان مطبوعات آمده است.این شماره از ماهنامه 

مذکور با مطالبی با عنوان »ستاره سحری« از پرویز دوایی، 

درس  دشوارترین  و  بزرگترین  و  نخستین  »قسمت: 

گردآوری فرش« از سیروس پرهام و »نیم رخ« از مصطفی 

شماره  این  مطالب  دیگر  می شود.از  شروع  کاظمی 

ماهنامه جهان کتاب می توان به »تحریفات ملی گرایانه 

و ملی گرایان مدرن« از پائولا اورساتی با ترجمه مهدی 

رحیم پور، »در بایستگی بازویرایی مناقب العارفین« از 

سیدمحمدحسین میرفخرایی، »کاری کارستان در زمینه 

»نگاهی  کتابی،  احمد  از  شناسی«  نسب  دشوار  فن 

موشکافانه به برخی مسائل زبان« از فرخ امیر فریار، 

»دنیا همین است؛ دریا و رود و برکه« از مرضیه کهرانی، 

»یک روز با همزادهای بورخس« از سمیه سمساریلر، »با 

دیگر شازده حمام« از حسین مسرت، »درست مانند خود 

زمان« از نیما همتی، »نه شگفت و نه بی شکست« از 

میلاد خسروی و »حرف هایی درباره گلستان، شایگان 

و فوکو« اشاره کرد.»تبلیغ و آمار« از مجدالدین کیوانی، 

»تاریخ ویرایش در ایران: تدوین و ویرایش پس از عصر 

صفوی« از عبدالحسین آذرنگ و مروارید رفوگران، »یادی 

از شاهنامه پژوهی مهدی قریب« از علیرضا خلیل پور، 

»از شعر کهن فارسی تا شعر مدرن آمریکایی« از کامیار 

مازیار  از  نوجوانی«  نجات  برای  »کتاب هایی  عابدی، 

اخوت، »در نشان کردن کتاب« از شاپور بهیان، »گای 

لسترنج« از هیو کندی هم از دیگر مطالب مندرج در 

مطالب  ادامه  هستند.در  مذکور  ماهنامه  این شماره 

این مجله، این مقالات به چاپ رسیده اند: »سیمنون در 

آور:  از عباس آگاهی، »چیزهای شگفت  سایه مگره« 

جهان های ایتالو کالوینو« از مروه امره با ترجمه سعید 

پزشک، »صداهایی که شنیده شد« از سیدعلی کاشفی 

خوانساری، »هزار و یک داستان« از زری نعیمی، »معرفی 

کوتاه، تازه های بازار کتاب« از فرح امیرفریار، »باقر مؤمنی 

و روزگار سپری شده اش« از محمدحسین خسروپناه و 

»درگذشتگان«در بخشی از این شماره معرفی کوتاهی 

جیمز  سفرنامه  کوچک،  حکایت های  کتاب های  از 

مونسریف بالفور، نامه های مجتبی مینوی و ایرج افشار 

تازه های  است.  شده  انجام  تنهایی  خاص  تاریخ  و 

بازار کتاب با معرفی این کتاب ها هم از دیگر مطالب 

این شماره جهان کتاب است: پاتوق، انقلاب و استبداد؛ 

خاستگاه های خشونت آمیز اقتدارگرایی پایدار، آن گاه 

که از فهم جهان در می مانیم، تناقضات نابازیگری، زندگی 

سیاسی؛  شهرهای  آرمان  به  نگاهی  است،  سفر  یک 

داستانی درباره اندیشه.شماره ۴۰۲ ماهنامه جهان کتاب 

ویژه آذر - دی ۱۴۰۲ با ۷۸ صفحه و بهای ۱۰۰ هزار تومان 

منتشر شده است.

چند روز پیش به جبر یکی از این واردشدن های بی خبر و اجازه 

نام »گروه  به  را عضو گروهی دیدم  به گروه های اجتماعی، خود 

ادارة  آن  مدیر  و  برپادارنده  به ظاهر  که  فارسی«  زبان  پاسداشت 

فرهنگ و ارشاد بوشهر است. خوب در نگاه نخست، این می تواند 

خیلی مایة خوشحالی و اطمینان خاطر باشد که مدیران دولتی هم 

به فکر پاسداشت زبان فارسی باشند و زمینه هایی را  فراهم کنند 

که زبان پارسی پاس داشته شود. در این کانال یا گروه، عکس های 

در حال  و  چندی هم گذاشته شده است که عده ای نشسته اند 

که  نوشته  هم  تصویر جلسات  زیر  و  فارسی اند  زبان  پاسداشت 

»نشست کارشناسان تخصصی پاسداشت زبان فارسی«. هرچند 

این کارشناسان متخصص زبان فارسی برای صاحب این قلم چندان 

شناخته نیستند اما با حضور ناخواسته و نادانسته در این گروه به خود 

گفتم این هم مهم نیست. مهم آن است که بالاخره جلسه ای هم 

گاه گاه برای پاسداشت زبان فارسی در ادارة کل فرهنگ و ارشاد بوشهر 

برگزار می شود هرچند از نوع »نشستند و گفتند و برخاستند« باشد.   

بعد با کمی بالا و پایین رفتن دیدم تنها چیزی که می توان از این گروه 

فهم کرد، آن است که گویی تشکیل دهندگانش از پاسداشت زبان 

فارسی فقط »تابلوهای تبلیغاتی و سر در« مغازه ها را در نظر دارند و 

تمام همت و تلاش و دغدغه شان و همة برداشتشان از پاسداشت 

زبان فارسی فقط به همین بسنده است که در این تابلوها »لغات 

بیگانه« نباشد. در واقع این وجه از پاسداشت زبان فارسی در این 

گروه چنان پررنگ و برجسته و یکه تاز است که ابتدا فکر کردم این 

گروه از آن یکی از زیرمجموعه های شهرداری بوشهر است اما پوسترها 

و محل تشکیل جلسات در عکس ها اطمینان خاطر داد که گروه را 

ادارة کل ارشاد می گرداند. حال این که چرا ادارة کل فرهنگ و ارشاد 

به جای فهم گسترده تری از زبان فارسی فقط به لغات بیگانة سردر 

مغازه ها بند کرده است و به راههایی برای گسترش زبان فارسی در 

جامعه نمی اندیشد و تقریباً همة کوشش های بسته به این کار را 

وانهاده است، پرسشی است که پاسخش ناگفته شاید برای خیلی ها 

روشن باشد. 

از اینها بگذریم و فرض کنیم همة همت پاسداشت زبان فارسی قرار 

است به پاکسازی تابلوها از لغات بیگانه بینجامد. حالا این پرسش 

پیش می آید که »لغات بیگانه« کدام اند؟ آیا در نظر مدیران کنونی 

ارشاد تنها واژه های لاتین لغات بیگانه اند؟ آیا زبان های دیگر همچون 

عربی و ترکی و... در برابر زبان پارسی بیگانه به شمار نمی آیند؟ جالب 

است که در زیرنویس یکی از این نشست های تخصصی آمده است: 

»نشست تخصصی پیرامون اجرای قانون منع لغات بیگانه در سردر 

اماکن عمومی!« در یک نگاه، از دوازده واژة به کار رفته در این جمله 

هفت واژه بیگانه به چشم می آیند اما چون مفهوم »بیگانه« در نظر 

این آقایان واژه های لاتین است، طبعاً واژه هایی چون منع و لغات 

و اماکن و... واژة بیگانه در نظر نمی آیند و جد اندر جد پارسی اند.

اینها را گفتم تا به برپادارندگان این گروه بگویم که از نگاه علمی و 

تخصصیِ پاسداشت زبان فارسی، ورود واژه های بیگانه در یک زبان، 

از نظر آسیب رسانی یک موضوع سطحی به شمار می رود. آنچه خطر 

اصلی است، بیگانگی نسل های نوپاتر با میراث کهن زبان فارسی و 

غربت این میراث در نزد آنها است که سرانجامش تغییر در ساخت 

نحوی و جمله بندی های زبانی خواهد بود و اگر احساس وظیفه ای 

در نزد برپادارندگان چنین گروه هایی است، بهتر است آن احساس 

به سوی این مهم هدایت شود و گرنه با ورود روزافزون فناوری ها از 

جهان غرب به ایران و نیاز ما به این فناوری ها، واژه های مربوط به 

آنها هم خواه ناخواه وارد زبان می شوند و سرعت چنین ورودی نیز 

چنان است که امکان معادل سازی برای همة آنان تقریباً ناممکن 

است. در همین گروه در جای دیگری دیدم که نوشته بود: »لینک 

ورود به گروه ...« کاربرد واژة »لینک« در همین یک جملة مختصر 

نشان می دهد که این آقایان در ناخودآگاه خودشان کلی واژة ممنوعة 

بیگانه است و البته جای سرزنشی هم بر آنها نیست.  اما باوجود 

چنین ناخودآگاه نافرمانی، تشکیل این گروه و جلسات نقض غرض 

است مگر آن که هدف انجام تکلیفی اداری باشد و صورت جلسه ای 

و گزارشی و خلاص!  

یادداشت

محمد علی خلجیتماشاپیشخوانفراخوان 

انتشار جهان کتاب جدید با 
یاد شاهنامه پژوهی مهدی 

قریب

عبدالجبار کاکایی مطرح کرد

جایی که ملاحظات خیلی بیشتر است

بخش ویژه نوآوری و فناوری های نوین حوزه رسانه در بیست وچهارمین نمایشگاه 

رسانه های ایران با حمایت معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 

جمهوری، صندوق نوآوری و شکوفایی و ستاد توسعه فناوری های نرم و هویت ساز 

برگزار می شود.

در این دوره از نمایشگاه رسانه های برخط، رسانه های اجتماعی، دانش بنیان و نوآورانه، 

صنایع خلاق رسانه ای، انسان رسانه ها و سامانه های خبری از جایگاه قابل توجهی در 

»نمایشگاه رسانه های ایران« برخوردار است به همین جهت تلاش شده تا در این دوره 

نگاه ویژه ای به رسانه ها شود. بر این اساس، فراخوان ثبت نام شرکت های خلاق، فناور و 

دانش بنیان حوزه رسانه در بخش نمایشگاه  رسانه های ایران اعلام شد.

شرکت های متقاضی می توانند جهت ثبت نام برای حضور در نمایشگاه از طریق لینک  

https://pressexpo.ir/  اقدام کنند. 

همچنین ستاد برگزاری بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های ایران از طریق شماره 

تلفن ۰۲۱-۸۸۳۱۷۰۵۸، تلفکس ۸۸۳۱۹۵۳۹- ۰۲۱ و  پیام رسان بله به شماره ۰۹۱۹۹۷۸۴۶۹۷ 

همه روزه به غیر از ایام تعطیل از ساعت ۸ تا ۱۷ پاسخگوی سوالات متقاضیان است.

این  ایران،  نمایشگاه رسانه های  اعلام ستاد اطلاع رسانی بیست و چهارمین  بنابر 

راستی« در  از  با شعار »نجستم همیشه جز  الی ۲ اسفند ماه  نمایشگاه ۲۹ بهمن 

مصلای تهران برگزار می شود.

فراخوان ثبت نام شرکت های خلاق و 

دانش بنیان حوزه رسانه اعلام شد

عبدالجبار کاکایی با بیان دیدگاهش درباره جشنواره 

شعر فجر، شرط فراگیرشدن آن را وارد کردن همه 

طیف های موجود ادبیات دانست و گفت در این 

حوزه ملاحظات خیلی بیشتر است.

دوره جشنواره  دبیری هشتمین  که  شاعر  این    

شعر فجر را در کارنامه خود دارد، در گفت وگو با 

ایسنا درباره فراگیری این جشنواره و توجه مردم 

به آن اظهار کرد: فراگیرشدن جشنواره با واردکردن 

همه طیف های موجود ادبیات بدون درنظرگرفتن 

سوابق  و  اجتماعی  و  سیاسی  موضع گیری های 

تعریف  که  زمانی  اما  می افتد؛  اتفاق  شاعران 

جشنواره شعر فجر  برگزاری جشنواره ای با حضور 

بحث  دیگر  است،  خاص  طیف های  از  شاعرانی 

فراگیر کردن جایی ندارد.

  او تأکید کرد: در صورتی می توان جشنواره شعر 

فجر را فراگیر کرد که از طیف های متنوع ادبی در 

شورای سیاست گذاری حضور یابند. آیا وزارت ارشاد 

این ظرفیت را دارد که از همه طیف های موجود 

برای حضور در جشنواره دعوت کند؟ آیا اگر دعوت 

کند آن ها می پذیرند یا تفاهم دارند؟ ما تجربه اش 

را در جشنواره هشتم داشتیم و دیدیم آن ها هم 

تفاهمی نداشتند.

کاکایی با بیان اینکه برگزاری جشنواره شعر فجر 

به طور معمول جزء یکی از وظایف وزارت ارشاد 

بعد  و  می کنند  برگزار  را  جشنواره  گفت:  است، 

گزارش می دهند این جشنواره را هم برگزار کردیم. 

ما جشنواره ای که در قدوقواره یک جشنواره ملی 

باشد نداریم که شعر به تمام قد بیاید و در آن حضور 

پیدا کند.او افزود: شاید تا حدودی در سینما و تئاتر 

یک جشنواره ملی اتفاق بیفتد؛ اما در ادبیات و شعر 

و نوشتن و نویسندگی این اتفاق نمی افتد؛ زیرا شعر 

و نویسندگی به کلام و زبان نزدیک است و زبان 

هم به  صراحت نزدیک است و معمولًا در اینجا 

ملاحظات خیلی بیشتر آشکار می شود که این شاعر 

باشد و آن یکی نباشد. 

تا زمانی که همه طیف ها حضور نداشته باشند، 

جشنواره شکل سازمانی خواهد داشت که سالانه 

برگزار می شود و سال به سال هم کم فروغ تر می شود.

برای  کرد:  خاطرنشان  ادبی  منتقد  و  شاعر  این 

ارشاد  وزارت  باید  جشنواره  این  فراگیرشدن 

این که همه  احتمال  کند.  را جذب  همه طیف ها 

و  شوند  جمع  سقف  یک  زیر  ادبی  ظرفیت های 

ادبیات ایران نمایش داده شود، خیلی کم است. 

  این شاعر یادآور شد: نامی که برای این جشنواره 

تعریف  این  فجر«  شعر  »جشنواره  انتخاب شده، 

را در ذهنیت برخی ایجاد کرده که این جشنواره، 

جشنواره ای برای فجر است. این مسئله ای است که 

پیش می آید و یادم می آید برخی اعضای شورای 

سیاست گذاری دوره هشتم هم می گفتند اسمش 

رویش است، شعری که برای فجر گفته شود. زمانی 

که موضوع محدود شود، کسی که راجع به آن شعر 

و  فرهنگی  مقامات  از  باید  بکند؟  باید  ندارد چه 

ادبی پرسید هدفتان از برگزاری جشنواره چیست؟ 

مرجعیت  ابتدا  کنید،  برگزار  ملی  می خواهید  اگر 

پیدا کنید و بعد برگزار کنید.  عبدالجبار کاکایی در 

پاسخ به اینکه در سال های اولیه در ترکیب هیئت 

داوران و برگزیدگان و هیئت علمی اسامی شاعران 

از طیف های مختلف به چشم می خورد گفت: آن 

زمان جشنواره تازه شروع شده بود و همه تصور 

کاملی  جشنواره  فیلم،  جشنواره  مانند  می کردند 

در خود جمع می کند؛  را  و همه جریان ها  است 

کم کم  اما  آوردند؛  رو  جشنواره  به  اوایل  بنابراین 

از  گروهی  به  جشنواره  ظاهراً  الان  کرد.  ریزش 

شاعران که به شاعران شعر انقلاب معروف هستند، 

محدود شده است. 

دوستان وزارت ارشاد باید همه طیف ها را جذب 

اتفاق  می دانم  بعید  بیایند.  میدان  به  بعد  کنند، 

خاصی بیفتد.

پاسداشت کدام 
زبان فارسی؟

و  نویسنده  یاراحمدی،  جهانشیر  تألیف  بوشهر«  نمایشنامه نویس  »زنان  کتاب 

پژوهشگر جنوبی تا پایان بهمن ۱۴۰۲ منتشر می شود.

جهانشیر یاراحمدی با اعلام این خبر به خبرنگار خبرگزاری کتاب ایران )ایبنا( در 

بوشهر گفت: در حوزه پژوهش در سال ۱۴۰۲، نگارش چهار اثر را برنامه ریزی کردم 

که در این میان، تمرکزم بیشتر معطوف به پژوهش زنان نمایشنامه نویس بوشهر 

بود. کاری که چندین سال پیش انجام شده بود ولی نیاز به بازخوانی و ویرایش 

دوباره داشت که این کار را انجام دادم و به مرحله پایانی رسید. این اثر تا پایان 

بهمن به ناشر تحویل خواهد شد.

وی افزود: همان طور که از نام این اثر )زنان نمایشنامه نویس بوشهر( پیداست، به 

بانوان بوشهری پرداخته که در عرصه نمایشنامه نویسی از گذشته تا به امروز فعالیت 

کردند. البته بخشی از این کتاب نیز به زنانی تعلق گرفته که در حوزه فرهنگ آیینی 

و هنر نمایشی از گذشته های دور تا دوره حاضر حضور داشته و دارند. کتاب زنان 

نمایش نامه نویس بوشهر در ادامه کارهای پژوهشی قبلی ام در حوزه تئاتر بوشهر 

منتشر خواهد شد تا تاریخ تئاتر این دیار را کامل تر و مکتوب کند.

یاراحمدی ادامه داد: سه اثر دیگر پژوهشی ام مربوط به مجموعه تاریخ شفاهی 

فرهنگ و هنر استان بوشهر می شود که دو جلد از آن در ابتدای امسال با عناوین 

»یک  و  علی غلامی«  زنده یاد  با  روزگار هنری من؛ گفت وگوی مفصل  و  »زندگی 

هشت دری و چند نیم دری؛ روایتی از زندگی و روزگار فرهنگی هنری غلامحسین 

دریانورد« منتشر شدند و جلد سوم این مجموعه با اینکه نزدیک به یک سال است 

که آماده شده و برای انتشار در اختیار حوزه هنری استان بوشهر قرار گرفته؛ اما 

متاسفانه نه کتاب را چاپ می کنند، نه به من برمی گردانند و نه آن را پیدا می کنند!

به گفته وی، این در حالی است که یکی از مهم ترین کارهای صورت گرفته از سوی 

حوزه هنری در یک دهه گذشته چاپ دانشنامه فرهنگ و هنر استان بوشهر بود که 

با تغییر مدیر این مجموعه همه چیز به محاق رفته و درخشان ترین کار حوزه بنا به 

دلایل نامشخصی متوقف شده است.

نویسنده »نمایش در بوشهر از آغاز تا امروز« بیان کرد: جلد چهارم و پنجم این 

مجموعه که دربردارنده گفت وگوی مفصل با دو چهره شاخص فرهنگ و هنر استان 

بوشهر است، سال گذشته گفت وگوهای آن انجام شده و اینک در مرحله تدوین قرار 

گرفته و تمام تلاشم این است که این مرحله را هر چه زودتر تمام کنم تا به امید خدا 

در ماه های آینده با انتشار جلدهای باقیمانده، مجموعه اول تاریخ شفاهی فرهنگ 

و هنر استان بوشهر تکمیل و منتشر شود.

یاراحمدی تأکید کرد: طبق برنامه ریزی که در حوزه نگارش در ابتدای سال ۱۴۰۲ 

داشتم، کارهای امسال را به دو بخش پژوهش و ترجمه تقسیم کردم که در بخش 

ترجمه نیز چند نمایشنامه و چند اثر تخصصی در زمینه تئاتر را در دستور کارم 

گذاشتم که کارهای مقدماتی نخستین اثرم در این بخش به پایان رسیده است.

وی یادآور شد: امیدوارم این کار در یکی دو هفته آینده به بازار کتاب عرضه شود که 

یک نمایشنامه است و قرار است به همت نشر »عنوان« منتشر شود. بقیه کارهایم 

در حوزه ترجمه نیز به طور موازی در دست انجام و رو به اتمام هستند.

و  پژوهشگر  نویسنده ،  تئاتر،  بازیگر  یاراحمدی،  جهانشیر  ایبنا؛  گزارش  به 

دانش آموخته رشته هنر با گرایش ادبیات نمایشی در مقطع کارشناسی ارشد است. 

کتاب های »نمایش در بوشهر از آغاز تا امروز«، »نمایش در خارگ«، »از گهواره تا 

بهشت«، »تعزیه و تعزیه خوانی در بوشهر«، »ادبیات نمایشی در بوشهر«، »زن و 

آیین در جنوب ایران«، »روایت صحنه« و… آثاری هستند که تا کنون به قلم این 

نویسنده جنوبی راهی بازار نشر شده است.

به همت پژوهشگر بوشهری؛

کتاب »زنان نمایشنامه نویس بوشهر« به زودی 

منتشر می شود

با اشاره به نمایشگاه رسانه های ایران

مهدی فرقانی: اعتماد مردم به رسانه جزو سـرمایه 

دولت است

سبقت بزرگ قطر!

نمایشگاه  فرقانی می گوید: »برگزاری  محمدمهدی 

رسانه های ایران فرصتی برای شنیدن حرف دل مردم 

و همچنین زمانی برای هم اندیشی رسانه هاست.«

این استاد ارتباطات درباره ضرورت برگزاری نمایشگاه 

رسانه های ایران به ایسنا می گوید: »این نمایشگاه 

قرار است بعد از چند سال وقفه برگزار شود که به 

حرف  رسانه ها  که  است  فرصتی  یک سو  از  نظرم 

دل مردم را بشنوند و از سوی دیگر فرصتی است 

برای هم اندیشی، تشکیل کارگاه های روزنامه نگاری و 

انتقال تجربیات و دانش روزنامه نگاران پیشکسوت. 

همین طور ارتباط بین نسلی میان روزنامه نگاران از 

دیگر مزایایی است که این نمایشگاه می تواند به 

همراه داشته باشد.«وی در ادامه با بیان این مطلب 

که در حال حاضر وظایف ساده شغلیِ خبرنگاران در 

خطر است، بحث »تامین و تضمین حقوق حرفه ای 

روزنامه نگاران در چهارچوب قانون« را مطرح کرده و 

می گوید: »این موضوع می تواند یکی از مطالبات و 

محورهای اصلی نمایشگاه رسانه های ایران باشد.«

موضوع  من  عقیده  »به  می کند:  تصریح  فرقانی 

»حقوق حرفه ای و آزادی های حرفه ای روزنامه نگاران« 

می تواند یک شعار محوری برای نمایشگاه و یک 

مطالبه صنفی باشد.«

عقاب  چشم  »گزارش نویسی  کتاب  نویسنده 

تبیین  ضرورت  »بحث  می گوید:  روزنامه نگاری« 

روزنامه نگاران  حرفه ای  حقوق  از  حمایت  قانون 

قبل  مجلس های  فرهنگی  کمیسیون های  در 

و  مطرح  پیش تر  دولت های  کارگروه های  و 

پیش نویس های آن از ۲۰ سال گذشته تا به امروز 

تبدیل نشده  قانون  به  اما هنوز  تهیه شده است 

است که این موضوع می تواند زمینه اصلی برخی از 

مباحث این نمایشگاه باشد و پیشنهاد می شود حتی 

در این مورد نشست هایی نیز برگزار شود.«

این استاد دانشگاه تاکید می کند: »برگزاری نمایشگاه 

می تواند یک بستر مهم و تاثیرگذار برای اهالی رسانه 

و مردم باشد.  در این نمایشگاه بستر گفت وگوی 

حرفه ای  اهالی حوزه رسانه با مردم فراهم می شود. 

علاوه بر این، زمینه گفت وگو بین روزنامه نگاران و 

مدیران مطبوعات و رسانه ها نیز ایجاد می شود که 

به نظرم مهم ترین دستاورد یک نمایشگاه رسانه ای 

است اما زمانی این دستاورد کارایی بیشتری دارد که 

مردم به رسانه ها و مطبوعات اعتماد داشته باشند. 

بخشی از این اعتماد مردم به رسانه جزو سرمایه 

دولت است؛ چراکه وقتی ناباوری و بی اعتمادی به 

رسانه وجود داشته باشد، قطعاً این بی اعتمادی به 

می کند.«بیست وچهارمین  پیدا  تعمیم  هم  دولت 

نمایشگاه رسانه های ایران ۲۹ بهمن الی ۲ اسفند 

ماه ۱۴۰۲ با شعار »نجستم همیشه جز از راستی« در 

مصلای تهران برگزار می شود.

دکتر رضا معتمد 

آمار سفر و گردشگری قطر در سال ۲۰۲۳ به ۹۰ درصد 

بیشتر از دوران پیش از همه گیری کرونا در سال ۲۰۱۹ 

رسید.

به گزارش ایسنا، بر اساس آخرین آمار منتشرشده از 

سوی سازمان جهانی گردشگری، قطر در ۱۱ ماه نخست 

سال ۲۰۲۳ در مجموع میزبان ۳.۵ میلیون گردشگر بوده 

از  آمارهای پیش  از  فراتر  است و توانسته ۹۰ درصد 

همه گیری کرونا در سال ۲۰۱۹ برود.

اوج حضور گردشگران در قطر در سال ۲۰۲۳ در ماه می 

)۴۳۳ هزار نفر( و نوامبر )۳۹۳ هزار نفر( ثبت شده 

گردشگری  سازمان  توسط  که  دستاورد  این  است.  

قطر اعلام شد بر موفقیت این کشور در شتاب گرفتن 

سفرها پس از  جام جهانی فوتبال قطر ۲۰۲۲ تاکید دارد. 

این کشور در یک اقدام استراتژیک برای تسهیل سفر، 

روند صدور روادید خود را با اجرای پلتفرم »Haya« در 

اوایل سال گذشته تسهیل کرد و هم اکنون نیز میزبان 

رقابت های فوتبال جام ملت های آسیاست.

عرب نیوز پیش تر در گزارشی شمار گرشگران خارجی قطر 

در کل سال ۲۰۲۳ را بیش از چهار میلیون نفر اعلام کرده 

بود که بالاترین سطح در پنج سال اخیر بوده است.

 نمودار گردشگری قطر در سال ۲۰۲۳ در مقایسه با ۲۰۱۹ 

ـ  قطر  گردشگری  سازمان  رئیس  ـ  الخرجی  سعد 

»پیشنهادهای  بود:  کرده  اظهار  این باره  در  پیش تر 

متنوع گردشگری قطر، با ۵۰۰ کیلومتر خط ساحلی بکر، 

موزه های در سطح جهانی و مقاصد فرهنگی و معاصر، 

ترکیبی از تعطیلات منحصربه فرد و قانع کننده ای است 

که می تواند متناسب با مسافران منطقه ای و بین المللی 

طراحی شود. تحولات جدید در بخش گردشگری قطر 

ایجاد  رشد  برای  بیشتری  فرصت های  و  دارد  ادامه 

می کند.«


